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RECICA

NK Elkroj Mozirje 
SAMO NAVDUŠENJE JE PREMALOGORNJI GRÄD LJUBNO
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40 LET K R V O D A J A L S T V A  V D O LIN I
TISKANO NA EKOLOŠKEM - OKOLJU PRIJAZNEM PAPIRJU



H
iim

iin
iim

im
iiiiu

iiH
iiiiiiiiH

iiiiim
iiin

iiiitH
iiU

H
n

u
im

iu

J i
M e r c a t o r  -  Z g o r n j e s a v i n j s k a  k m e t i j s k a

z a d r u g a  M o z i r j e  z .  o .  o .

vam nudi po ugodnih cenah in plačilnih pogojih

BTV VOYAGER 61  TTX GORENJB 
• » A  KREDIT 4 3 .9 4 6  SIT 
- KA TAKOJ. PLAČILO 5% POPUST 40.900 SIT

V POSLOVALNICAH:
- ELEKTRO LJUBIJA
- ŽELEZNINA GORNJI GRAD 
-ŽELEZNINA LUČE
- BLAGOVNICA LJUBNO

- V KPC LJUBIJA 15% POPUSTA na talne keramične ploščice-KERAMIX, marmor in lamelni parket
- V BLAGOVNICI LJUBNO na VARIO elemente - GLIN Nazarje 15% popust, ki jih lahko dobite že od 7.265,00 
SIT do 28.200,00 SIT/KOM.

PLAČILNI POGOJI:
* KREDIT 1 + 4  obroke brez obresti
* KREDIT 1 + 6  obrokov in 8% fiksne obresti
* KREDIT 1 + 12 obrokov in 18% fiksne obresti

H V A L A  ZA  Z A U P A N J E !
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EPSI

Poročno
fotografiranje

- fotografiranje poročnega obreda;
- fotografiranje v studiu;
- fotografiranje cerkvenega poročnega obreda;
- fotografiranje na poročnem kosilu, večerji... 
(albumi, okvirji, povečave...)

Pokličite nas, da se pravočasno 
pogovorimo o vseh vaših željah!

EPSI d.o.o. Savinjska c. 4 
tel.:063 831-957 (vsak dan med 7.30 in 14.30 

razen sobote, nedelje in praznikov

CELJE - TR G O VINA MOZIRJE

Na trgu 7 
Tel.: 063 832-815

REZERVNI DEU ZASTAVA, GOLF, 
RENAULT, LADA, OUA CASTROL 

-VALVOUNE, SEDEŽNE PREVLEKE, 
AVTO GUME, AKUMULATORJI, 

DODATNI ASORTIMAN

PRAVA TRGOVINA ZA VAŠ AVTO
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N A S L O V N I C A
Praznovanje jeseni v nazarskem vrtcu

foto: Franci Kotnik
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V i s o k a  p r i z n a n j a  z a  

k v a l i t e t o
Podjetje GLIN Pohištvo iz Nazarij navkljub teškim 

pogojem poslovanja in z bremeni preteklosti s kvaliteto 
proizvodov dosega evropski nivo

V i š j e  c e n e  v  v r t c i h
IS je poleg ostalih zadev na zadnji seji obravnaval tudi 

cene vzgojnine v vrtcih in odobril 20% povečanje

Z n o v a  p r e k i n j e n a  s e ja
Občinska skupščina nadaljuje s prakso komaj sklepčnih 

in potem nedokončanih zasedanj - tako je bilo tudi tokrat

Š t i r i d e s e t  l e t  k r v o d a j a l s t v a
V Nazarjah je bila ob lepi obletnici te humane dejavnos
ti priložnostna slovesnost, na kateri so se spomnili naj

bolj zaslužnih krvodajalcev

V e l i k o  p o s t o r j e n e g a ,  a  t u  

s o  ž e  n o v e  p o t r e b e
V KS Nazarje se z bodočo organiziranostjo občin ne 

■ obremenjujejo toliko kot z reševanjem aktualnih 
problemov

Z g l e d o v a n j e  p o  

o r g a n i z i r a n o s t i  g a s i l c e v
Gasilska organizacija, ki je v mesecu oktobru še posebej 

v središču pozornosti, dobiva poslej v izvajanje tudi 
' določene funkcije civilne zaščite

S a m o  n a v d u š e n j e  j e  

p r e m a l o
NK ELKROJ iz Mozirja se po spomladanski oživitvi pri 

nastopanju v medobčinski ligi srečuje z mnogimi 
težavami

Ponovna prekinitev zasedanja naše 
M H skupščine, o čemer lahko več preberete v

M  m M  notranjosti pričujoče številke, je spet močno
B ■ M  razburkala občinske vode. Z razlogom, lahko 

rečemo, saj je njeno (ne)delo že doseglo tisto 
■ stopnjo, ko se je treba najbrž nad vsem skupaj

resno zamisliti. Pri tem je vprašanje o tem, ali 
je vredno, da ta ista skupščina toliko sicer 

dragocenega časa nameni razpravi o plači predsednika IS, kar se 
je pripetilo tokrat, verjetno tudi vredno svoje pozornosti.

Delegati so svojemu predsedstvu najbrž kljub vsemu hvaležni, 
saj brez uvrstitve le točke na dnevni red nekaterih podatkov, 
pojasnjenih v tej razpravi, v zvezi z dvigovanjem plače prvega 
moža mozirske vlade, najbrž ne bi nikoli izvedeli. Po svoje je 
zanimivo tudi to, da so se nekateri dogodki v zvezi s tem zgodili že 
leta 1991, a so do sedaj spokojno ležali v predalu. Kako to, da je 
temu tako,se vpraša opazovalec v skupščini, poleg tega pa ob vse 
pogostejšem prepričevanju, kateri organ ja nad in kateri pod 
drugim, dobi občutek, da bi moral v dvorani sedeti tudi ekspert 
pravne stroke, ki bi znal razložili (ne)pristojnosti posameznih 
teles.
Z dvomom o zakonitost posameznih postopkov, o katerih je bilo 
govora, se občanu zastavlja vprašanje, kdo pa, če ne oblast, naj 
potem v tej državi ravna sto procentno zakonito?

Država Slovenija, v kateri je občina za sedaj njena podaljšana 
roka, se vse bolj specializira za molžo tistih državljanov, ki svojih 
prejemkov nimajo kam in kje skriti, saj jim vse, kar si lasti država, 
poberejo še preden dobijo v roke plačilno kuverto. Prav malo ali 
nič pa je do sedaj ta država naredila, da bi stopila na prste t.i. sivi 
ekonomiji, črnemu zaposlovanju, kriminalu belih ovratnikov in 
ostalim pojavom v tej družbi, kjer bi bilo potrebno za njihovo 
preprečevanje tudi aktivno delo državnih uslužbencev na terenu. 
V tolažbo nam je predsednik slovenske vlade poslal na dom 
lastninske certifikate.

Človek je ob vsem tem vsaj za nekaj trenutkov potolažen, ko se 
udeleži prireditve, kot je bila proslava ob 40 letnici krvodajalstva 
v občini. Tam se na lastne oči prepriča, da se v naši družbi kljub 
razmeram, ki vladajo v njej, še najdejo posamezniki, pripravljeni 
pomagati sočloveku tudi z najdragocenejšo tekočino na svetu - s 
svojo krvjo...

Savinjske novice so štirinajstdnevnik in izhajajo vsak drugi petek. Izdajatelj EPSI d.o.o. Savinjska c. 4, Nazarje, telefon 063/831-957, telefax 
063/832-363. Sofinancer SO Mozirje. Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik, uredniški odbor: Marko Lenarčič, A. Videčnik, R. Pintar, E. Mavrič, 
F. Kotnik. Stalni zunanji sodelavci: Aleksander Videčnik, Edi Mavrič, Ciril Sem. Tisk: IGEA d.o.o., Savinjska c. 2, Nazarje; žiro račun EPSI 52810- 
601-19030. Rokopise, objave, razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke. Po mnenju 
Ministrstva za informiranje RS (št. 23/130-92 z dne 26.2.92) šteje časopis med proizvode informativnega značaja, za katere se plačuje davek od 
prometa proizvodov po stopnji 5%. Vsebina sestavkov, ki jih objavljamo v rubriki "Pisma bralcev" niso stališča uredniškega odbora. Prispevke 
podpisujte s polnim imenom in naslovom in naj ne obsegajo več kot 30 tipkanih vrstic. Uredništvo si pridržuje pravico krajšanja besedil. Objavljenih 
rokopisov in fotografij ne vračamo. Odpovedi sprejemamo samo za naslednje tromesečje.



G O S P O D A R S T V O

G U N  P O H IŠ T V O  S a ia r ie  

V IS O K A  P R IZ N A N J A  Z A  K V A L IT E T O
Da se v poslovanju Glinovih hčera, ki so sicer v prvem letošnjem polletju poslovale z izgubo, 
vendarle kažejo tudi svetlejše barve, dokazuje naslednja vest: podjetje GLIN Pohištvo je od 
svetovno znane firme IKEA, ki ima svoj sedež na Švedskem, prejelo dva visoka priznanja, 
ki ga uvrščata v sam vrh njenih vzhodnoevropskih dobaviteljev.
Kot nam je povedal direktor podjetja GLIN Pohištvo, Marjan Dobrovc, je potrebno pred tem, da 
sploh lahko postaneš dobavitelj tega svetovnega proizvajalca pohištva, opraviti določane teste 
kvalitete proizvodnje in solidnosti dobav. Ko postaneš dobavitelj, je to dobra boniteta tudi pri 
navezovanju stikov z drugimi poslovnimi partnerji. Firma IKEA skozi celotno poslovno leto, ki 
pri njej traja od septembra do septembra, preko računalniške mreže tekoče spremlja sodelovanje 
z vsakim dobaviteljem, ima pa tudi svoje kontrolorje. Da kvaliteti izdelkov posveča posebno 
pozornost, je razumljivo, saj bi bili stroški reklamacij z ozirom na razširjenost po vsem svetu 
ogromni. Izdelan je poseben način ocenjevanja tistih dobaviteljev, ki imajo letno vrednost prometa 
nad 3 milijone švedskih kron. GLIN Pohištvo gaje v minulem poslovnem letu dosegel 4 milijone 
SKR.
29. septembra letos je IKEA povabila svoje dobavitelje na poslovni razgovor in objavila rezultate 
ocenjevanja v minulem letu dni. GLIN Pohištvo je ob tej priložnosti prejel, kot rečeno, dve 
priznanji oziroma diplomi: prvo za celoletne dobave izdelkov brez reklamacij in drugo za dober 
celoten poslovni odnos s firmo IKEA, pri čemer je v konkurenci okrog 200 vzhodnoevropskih 
dobaviteljev osvojil 18. mesto. Za nazarsko podjetje pomenita ti dve diplomi potrditev lastnih 
sposobnosti in dodaten motiv za nove napore pri reševanju težavnih razmer poslovanja.

Glede nadaljnjega poslovnega sodelovanja s 
firmo IKEA Marjan Dobrovc meni, da je v 
mnogočem odvisno od gibanja tečaja švedske 
krone v razmerju do nemške marke. S padan
jem vrednosti švedske krone, s katero so 
definirane cene izdelkov za omenjeno 
švedsko firmo, se pokritje stroškov zmanjšuje 
in povsem razumljivo je, da pod določeno 
ceno ni več prave računice. Obstaja seveda 
tudi možnost korekcije cen s strani firme 
IKEA , za kar si bodo v podjetju GLIN 
Pohištvo sicer prizadevali, vendar je švedski 
partner glede tega menda precej tog. 
Kakorkoli že - GLIN Pohištvo dokazuje sebi 
in drugim, da je kakovost njegove proiz
vodnje na dovolj visokem nivoju, da si najde 
svoj prostor na zahtevnem evropskem trgu.

KF

N a d a l j e v a n j e  a k c i j e  

o d v o z a  o d p a d k o v
Javno podjetje Komunala Mozirje bo v 
mesecu novembru nadaljevalo z začeto ak
cijo odvoza večjih kosovnih odpadkov, s 
katero smo v naši občini naredili prvi korak 
k višji stopnji varovanja okolja z ločevanjem 
odpadkov pred odlaganjem na deponijo. 
Upoštevajoč izkušnje prve tovrstne akcije, ki 
je bila 2. oktobra v KS Nova Štifta,Gornji Grad 
in Bočna,bo javno podjetje Komunala or
ganiziralo odvoz večjih kosovnih odpadkov 
spet v soboto, 6. novembra. Tokrat so na vrsti 
naselja Volog, Šmartno ob Dreti, Zgornje 
Kraše, Spodnje Kraše, Pusto polje, Lačja vas, 
Gorica, Nazarje in Pobrežje. Odvoz bo potekal 
od 7. do 15. ure. Vsi krajani, ki imajo 
stanovanjske objekte ob krajevni ali lokalni 
cesti, lahko odpadke odlagajo na primernih 
vidnih mestih, kjer jih bodo ekipe Komunale in 
podjetja Surovina, ki se prav tako vključuje v 
akcijo, naložile v kontejnerje in jih odpeljale na 
odlagališče.
To bo za vse krajane na območju, kjer bo 
akcija potekala, dobrodošla priložnost, da se 
še pred zimo brezplačno znebijo odpadkov, ki 
jih sicer ni mogoče odložiti v standardne 
posode za smeti.

KF

SO R TN I POSKUS K R O M P IR JA
V sodelovanju s Kmetijskim inštitutom Slovenije smo tudi letos nastavili sortni poskus krompirja in sicer na dveh lokacijah: na kmetiji Martina 
Brica, Šmartno ob Dreti in pri Jakobu Preku v Radmirju. Sajenih je bilo 6 sort krompirja. Ogled teh poskusov smo organizirali 3. avgusta 1993. 
Z udeleženci ogleda smo se pogovorili o problematiki pridelave krompirja in ocenili pridelek.

SORTA BARVA MESA PRIDELEK T/HA
RADMIRJE ŠMARTNO

Pentland deel bela 28,8 34,4
Fianna rumeno-bela 30,4 31,2
Desiree svetlo rumena 34,4 32
Cvetnik bela 29,6 27,2
Frisia rumeno-bela 40,8 46
Sante svetlo rumena 48,8 45

Omeniti je potrebno, da rast še ni bila zaključena in so sorte sante, pentland deel in fianna še pridobivale na pridelku (ocena za sante 55 t/ha). 
Kaj je pomembno pri tehnologiji pridelave merkantilnega krompirja?



G O S P O D A R S T V O

Prvo si je potrebno priskrbeti potrjeno seme. Le za sorto sante lahko 
iz lastne pridelave 2-3 leta odbiramo tudi krompir za seme. Njivo za 
setev delno pripravimo že jeseni, ko zaorjemo uležan hlevski gnoj, 
spomladi ob setvi po potrebi dodamo NPK gnojilo (po možnosti na 
podlagi kemične analize tal - sedaj je za to najprimernejši čas!) Pri 
spomladanski obdelavi njive pazimo, da s težkimi stroji čim manj 
vozimo po njivi, kajti krompir je kultura, ki je izredno občutljiva za tla. 
Krompir lahko dovolj močne in globoke korenine razvije le v rahli 
zemlji. Rastlina z dobro razvitimi koreninami nemoteno asimilira in ima 
velik dnevni prirast gomoljev tudi tedaj, ko v površinskih plasteh tal že 
primanjkuje vlage. Mnogi sprešujete, ali krompir sadimo cel ali ga 
režemo. Pri nas imamo mehanizacijo prilagojeno za sajenje celih 
gomoljev, v Kanadi, npr., pa ves krompir režejo in imajo temu 
prilagojeno tudi mehanizacijo. Če krompir režemo, ga režemo 
vzdolžno. Pazimo, da imamo zdrave gomolje; če pri rezanju naletimo 
na obolel gomolj, naj bi nož razkužili ali vsaj obrisali. Krompir 
narežemo nekaj dni pred sajenjem, da se rane zasušijo. Dognojevanje 
krompirja z dušikom se načeloma ne priporoča, razen v primerih zelo 
peščene zemlje in obilnih padavin po sajenju, ko nastopi nevarnost, 
da se je dušik spral. Pomemben ukrep v oskrbi posevka je varovanje 
pred krompirjevo plesnijo. Poslužujemo se napovedi prognostične 
službe (avtomatski tel. odzivnik št. 9823). Sortni poskusi so bili letos 
varovani pred krompirjevo plesnijo in krompirjevo pegavostjo: 2-krat 
kontaktni fungicid, 2-krat sistemični fungicid in nazadnje kontaktni 
fungicid na osnovi bakra. S tem smo ohranili krompir zelen še v 
avgustu.
Veliko je bilo govora tudi okrog sortimenta. Še vedno so pri nas iskane 
sorte z belim mesom. Pentland deel daje velik pridelek, gomolji so 
gladki, lepo ovalni, vendar ta krompir ne bo tržen, ker se preveč 
razkuha.lzredne pridelke sta dali sorti frisia in fianna, ki se tudi v 
skladišču dobro držita. Fianna je za nas nekoliko pozna, frisia pa 
perspektivna, ker je zgodnja. Letos sta bili prvič v poskusu. Cvetnik in 
desiree sta nam že dobro poznani sorti, vse bolj pa se uveljavlja sante 
z izrednimi pridelki. Manj je občutljiv na viroze, vendar nekoliko slabši 
za daljše skladiščenje. Sante je edina sorta, ki pride v poštev za t.i. 
bio pridelavo. .

Vodja enote za kmetijsko svetovanje občine Mozirje:, Štefka Goltnik

R E Z U LT A T I M IK R O B IO LO Š K E G A  TESTA U Č IN 
KOVITOSTI ČIŠČENJA IN  RAZKUŽEVANJA Z  D Y  V O 

- naprava za čiščenje s paro pod pritiskom.

V zadnjem času se kmetje vse več obračate na nas z vprašanji 
o možni uporabi parnega čistilca DYVA pri čiščenju in 
razkuževanju molzne opreme. Pred kratkim smo za svetoval
no službo organizirali prikaz delovanja tega aparata. Rezultati 
so bili dobri. Za mnenje smo zaprosili tudi Inštitut za 
mlekarstvo. Njihovo strokovno oceno vam posredujemo z 
namenom, da vam bi bila v pomoč pri odločitvi o morebitnem 
nakupu.
Poskus je opravila UNIVEZA V LJUBLJANI, BIOTEHNIŠKA 
FAKULTETA - INŠTITUT ZA MLEKARSTVO. Brisi so bili 
odvzeti na površini molzne opreme v molzišču po običajnem 
čiščenju in razkuževanju s kombiniranim sredstvom (av
tomatski sistem pranja) in po dodatnem čiščenju oziroma 
razkuževanju z DYVO. Mesta odvzema so bila: sesne gume, 
kolektor, releaser, merilec količine mleka.

Rezultati mikrobiološkega testa so zelo ugodni in kažejo, daje 
DYVA učinkovit pripomoček za čiščenje in razkuževanje 
mlekarske opreme, posebno za tiste dele molznega stroja, ki 
so težko dostopni pri ročnem čiščenju. To so sesne gume, 
kolektorji, merilci mleka itd. Torej, po vsaki molži je potrebno 
čiščenje in razkuževanje molzne opreme z kombiniranim 
sredstvom. DYVO pa priporočamo kot učinkovito napravo za 
občasno mehansko in toplotno čiščenje, saj izredno znižuje 
okuženost opreme in uspešno nadomešča težavno ročno 
delo.

Kmetijska svetovalna služba Mozirje 
Ml KEK Marija

G o z d n o  g o s p o d a rs tv o  N a za rje , p .o .
Savinjska cesta 4 
OE ODKUP LESA

OBVESTILO LASTNIKOM GOZDOV
Obveščamo vas o novih odkupnih cenah gozdno-lesnih sortimentov. Naročilo za odkup lesa lahko sporočite na telefon 831-908 ali 
neposredno področnemu odkupovalcu.
ODKUPNI CENIK - velja od 16.10.1993 dalje, vse cene veljajo fco gozdna cesta
Gozdno-lesni sortimenti Kvalitetni IGLAVCI (sm, je) BUKEV

razred cena z neto cena z neto
davkom cena davkom cena

F 1 18.700 17.000 18.700 17.000
HLODI F 13.200 12.000 15.400 14.000

L - - 12.320 11.200
I 8.800 8.000 8.800 8.000
II 6.160 5.600 5.500 5.000
III 3.850 3.500 4.180 3.800

DROGOVI do 7,5 m 4.400 4.000
8 m 5.170 4.700
9 m 6.050 5.500

GRADBENI LES 5 do 8 m 6.050 5 500
KONSTRUKCIJSKI LES 8 do 10 m 7.150 6.500
BRUSNI LES 4 do 8 m 3.850 3.500
DROGOVI ZA HMELJ 5 do 8 m 3.410 3.100
CELULOZNI LES I in II 2.420 2.200 2.420 2.200
CELUL. LES IN LES ZA PLOŠČE III 1.650 1.500 1.650 1.500
POSEBEJ UGODNO:
Po izredno konkurenčnih cenah odkupujemo tudi plemenite listavce (javor, jesen, češnja, oreh) ter kostanj. 
Se priporočamo!



P O L I T I K A

S  G B H U  'V X C T C O D a
45. seja Izvršnega sveta SO Mozirje je bila v četrtek, 14. oktobra. Na njej so 
obravnavali med drugim tudi povišanje cen v Vzgojnovarstvenem zavodu.

Izvršni svet je pri pregledu sklepov 43. in 
44. seje ugotovil, da je komisija, z 
njegove strani imenovana za pregled 
stanja v javnem podjetju Komunala 
Mozirje, svoje delo opravila in pripravila 
poročilo. O njem bo IS razpravljal na 
naslednji seji, do takrat pa naj bi svoj 
komentar na ugotovitve komisi je 
pripravilo tudi vodstvo Komunale. 
Nadaljnja razprava se je nanašala na 
dogovor o opravljanju in plačevanju 
veterinarsko sanitarnih pregledov živali, 
živalskih proizvodov in surovin ter o 
zagotavljanju najmanjšega obsega 
zdravstvenega varstva živali na območju 
občine Mozirje. Dogovor predvideva 
preventivne preglede, kot je navedeno v 
njegovem nazivu, ker pa so bile nekatere

določbe članom IS nejasne, so zahtevali 
dodatno pojasnilo veterinarske inšpek
cije.
V zvezi z možnostjo izdelave programov 
CRPOV za Šmihel in Luče se je izvršni 
svet sicer izrekel pozitivno, vendar je 
skoraj gotovo, da denarja za sofinan
ciranje s strani občine v letu 1993 ne bo. 
Izvršni svet je nato podprl predlog Sek
retariata za občo upravo in družbene 
dejavnosti, ki predvideva 2 0  %-no 
povišanje cene vzgojnine v Vzgoj
novarstvenem zavodu. Zaradi povišanja 
cene se bo predvidoma povečalo tudi 
število staršev, ki bodo upravičeni do 
subvencije plačila teh storitev.
Precej dolga in polemična razprava seje 
razvila pri obravnavi sedme točke dnev

nega reda, pri kateri seje IS lotil odpisa 
davčnega dolga nekaterim zavezan
cem, o čemer je predlog pripravila 
mozirska izpostava Republiške uprave 
za javne prihodke. Ker so bili med tis
timi, za katere je bil po predhodno 
neuspešni prisilni izterjavi podan pred
log za odpis dolga, tudi nekateri obrtniki, 
je razprava zašla, lahko bi rekli, na 
področje problematike obrtništva v 
Sloveniji in mozirski občini. Član IS za 
področje obrti, Stane Filčič, je izrazil 
mnenje, da je občina Mozirje za razvoj 
obrti in podjetništva storila premalo, 
ravno nasprotno pa je v nekaterih drugih 
slovenskih občinah. Po razpravi o tem, 
kako oderuške so zamudne obresti za 
neplačane prispevke in davke, je izvršni 
svet sprejel sklep, da se dolžnikom 
črtajo obresti, če plačajo glavnico.

KF

Nadaljevanje 26. seje občinske skupščine, ki je bila prekinjena 1. oktobra, je bilo sklicano v petek, 15. oktobra ob pol osmih. Zasedanje seje 
pričelo s polurno zamudo, ker seje poprej na svoji seji sestal zbor KS, kije verificiral mandat novemu delegatu iz KS Luče, Mirku Zamerniku 
iz Podvolovljeka.

Predsedujoči Dominik Miklavc je ugotovil, daje že v začetku sklepčnost dobesedno na meji. Začeli pa so z obravnavo desete točke dnevnega reda, ki 
seje nanašala na sklepe Komisije za volitve in imenovanja o določanju stimulativnega dela OD predsednika IS in o nadomestilu OD podpredsednika 
skupščine za čas nadomeščanja predsednika. Predsedstvo skupščine je v obrazložitvi te točke navedlo ugotovitev, daje predsednik IS z novo oceno 
delovne uspešnosti v višini 10% od osnovnega osebnega dohodka, povečanega za odstotek za vrednotenje delovne dobe, šele na 6. mestu po višini 
OD v občinski upravi. S tem se predsedstvo ne strinja, kakor tudi ne s sklepom, da se podpredsedniku začas nadomeščanja predsednika SO nadomestilo 
ne izplača. A zadeva ima seveda svojo zgodovino.
Občinska komisija za volitve in imenovanja, ki je edina pristojna za sklepanje o teh zadevah, saj jo je zato pooblastila skupščina, je 18. februarja 1991 
sprejela sklep, da se predsedniku IS določi ocena delovne uspešnosti v višini 15%. 30. septembra istega leta je ta komisija sklenila, da se procent 
delovne uspešnosti za predsednika IS s 1.9.1991 dvigne na 70%. 5. decembra 1991 je komisija sprejela Pravilnik o OD funkcionarjev, ki določa, razen 
izjemnih primerov, največji procent delovne uspešnosti 30%. 9. julija 1993 je komisija sprejela sklep, da se delovna uspešnost predsednika IS od
1.7.1993 dalje oceni z 10%, enak sklep pa je komisija potrdila tudi 23. julija. Za preklic izplačila nadomestila OD podpredsedniku SO se je komisija 
odločila zato, ker je Rade Rakun v bolniškem staležu in seje vodi Dominik Miklavc.
V razpravo o tej problematiki se je prvi vključil Andrej Presečnik. Izrazil je dvom v trditev o 6. mestu osebnega dohodka predsednika IS v občinski 
upravi in se vprašal, kdo bo refundiral stroške začas, koje predsednik IS na seji tega organa zastopal interese firme Božič. Marko Pumat je nato menil, 
daje bila stimulacija OD do sedaj očitno odvisna od strankarske volje članov komisije, izmed katerih so kar trije v službi v upravnih organih. Menil 
je, da 70% stimulacije svet ne pozna.
Jakob Presečnik, predsednik Komisije za volitve in imenovanja, je zatrdil, daje komisija delala na podlagi pravilnika in daje po obravnavi zavzela 
stališče, da naj bi namesto Vide Juvan, ki je istočasno sekretarka izvršnega sveta in skupščine, v komisijo izvolili drugega člana.
Dr. Anton Žunter, član komisije, je povedal, da je prišlo v letu 1991 kljub temu, da komisija med februarjem in septembrom ni zasedala (stimulacija 
je tedaj po sklepu komisije znašala 15%), do dviga OD predsednika IS meseca marca za 30%, meseca aprila za 50% in meseca maja za 50%. Proračun 
naj bi takšno povišanje izplačal na podlagi sklepov kolegija predstojnikov upravnih organov. Za povišanje v mesecu aprilu naj bi obstajala dva različna 
sklepa, ki se sklicujeta na isto sejo 29. aprila, ki je po besedah dr. Žunterja sploh ni bilo. Očitno je torej, kot je dejal, da postopek ni bil izpeljan zakonito. 
Franc Bastl je v zvezi s tem izrazil mnenje, da gre v primeru resničnosti teh trditev za krajo denarja in ponarejanje dokumentov.
Vida Juvanje menila, daje bila s strani Janje Port meseca marca in z njene strani naslednja dva meseca leta 1991, ko je prišla na sedanjo funkcijo, 
storjena napaka, ker sklepov o povišanju plač zaposlenim nista dali v potrditev Komisiji za volitve in imenovanja.
Dr. Anton Žunter je opozoril, da so bili sklepi o povišanju podpisani direktno s strani predsednika IS, Alfreda Božiča. Le-ta je v nadaljevanju dejal, 
daje bil na seji IS, koje bilo govora o problematiki zdravstva, na zatožni klopi kot predsednik IS ne pa kot predstavnik firme Božič. Po njegovem v



naši državi obstaja tudi 150% stimulacija. "Če mislite, da lahko ima 
predsednik IS plačo referenta, potem pač tako mislite!11 Glede nagrajevan
ja v m esecih marec, april, maj 1991 je  izjavil, d a je  bil sklep o 
povišanju plač sprejet za vse v občinski upravi in d a je  treba na 
takratne razmere glede plač gledati bolj življenjsko. "Jaz lahko 
delam slabše, kot mi vi plačate, pa če tudi mi daste samo pet par!" 
je zaključil svoje izvajanje mgr. Alfred Božič.
Mirko Zamernik je dejal, da se grožnje s strani predsednika IS spet 
ponavljajo in da z grožnjami prepričevati ljudi, daje oblast dobra, ni 
pravi način.
Skupščina je ob koncu razprave sprejela sklep, da predsedstvo skupščine 
pregleda izplačilo plač občinskim funkcionaijem in delo komisije za 
volitve in imenovanja ter o tem poroča na naslednji seji. Statutarno 
pravna komisija naj posreduje tolmačenje o pristojnostih omenjene 
komisije.
N aslednja  točka  d n evn ega  reda se je  nanašala na lokalno  
samoupravo. Dominik M iklavc je seznanil skupščino, da bo okrogla 
miza na to temo z udeležbo predstavnikov republike 25. oktobra ob 
18. uri v sejni sobi SO Mozirje.
Z delom občinske komisije za lokalno samoupravo je  delegate 
seznanil njen predsednik, Darko Repenšek. Dejal je , daje iz razprav 
na zborih krajanov m ogoče zaključiti, da vse KS, razen Solčave, 
Rečice in Gornjega Grada dopuščajo možnosti povezovanja. Enotno 
je izraženo mnenje za varianto enajstih okrajev, ki bi Mozirju prines
la svojo izpostavo. Točno bi bilo treba določiti vire financiranja 
bodočih občin, referendumske odločitve prebivalcev naj bi bile 
obvezujoče, nedopustno je  prehitevanje zakonodaje o državni 
upravi. Darko Repenšek je  izrekel tudi kritiko na račun bivšega 
predsednika SO, Andreja Presečnika, ki se aktivnosti v zvezi s 
pripravo na om enjeno reorganizacijo v času, ko je  še opravljal 
funkcijo predsedn ik a , ni u d e ležev a l. Andrej P resečn ik  je  
m en il, da so  b ile  razprave o tej tem atik i takrat še tako 
nekonkretne, da zaradi tega ni bilo nič zam ujenega, saj je  
pristojna k om isija  pri D ržavnem  zboru začela  resno delati šele  
v začetku letošn jega  leta.
V nadaljnji razpravi je  predsednik IS, mgr. Alfred B ožič , 
pojasnil, da sedanje občine v okviru svojih  del opravljajo 80% 
državnih funkcij. Če bi prišlo do variante 11 okrajev , bi 
sedanja občina M ozirje spadala v celjsk ega , ki bi bil tretji 
najm očnejši v državi in bi se  lažje  upiral centralističnim  
težnjam , ki so v Ljubljani več  kot očitne. K valitetne vire 
financiranja je  m ožno definirati le s procentom  od dohodnine  
in prom etnega davka.
Dr. Anton Žunter je  dejal, da se družbeni interesi najlažje 
izražajo v občinah s 3 .0 0 0  do 5 .0 0 0  prebivalci in d a je  sedanjo  
obliko «občin, ki im ajo funkcije države, izum ila  Jugoslavija  
zaradi lažjega  obvladovanja republik.
Po nad aljn ji razp ravi j e  sk u p šč in a  sk le n ila , da sprejm e  
p o ro č ilo  k o m is ije  za  lo k a ln o  sa m ou p ravo , u g o to v itv e  iz  
razprave se posredujejo na okrogli mizi o lokalni samoupravi, poleg 
lokalne samouprave se mora vzporedno reorganizirati tudi državna 
uprava in javne finance, občinski upravni organi pa naj pripravijo 
stroškovno primerjavo med sedanjo občino in novimi občinami. 
Predsednik IS je  zadnjemu sklepu sicer ugovarjal, da ga ni m ogoče  
realizirati, dokler se ne ve kaj več  o novih občinah, vendar je  pri 
tem ostalo.
Skupščina se je  nato posvetila  problematiki sklada stavbnih 
zem ljišč. Po uvodni obrazložitvi predsednika sklada, Jožeta 
Kramerja, in pripombah o višini točke za nadom estilo uporabe za 
nepokrita skladišča in podobne površine, je  Franc Bastl, član 
upravnega odbora sklada, pojasnil, da je  z zakonom  določeno, 
katere površine so  o p ro ščen e  p la čev a n ja  tovrstn ih  dajatev in 
d a je  o b č in a  o d g o v o rn a  za  g osp od arjen je  s tem i površinam i. 
Ob 11.15 uri je  p red sed u jo či, D o m in ik  M ik lavc  u g o to v il, da

V a r s t v e n o - d e l o v n i  c e n t e r  M o z i r j e :

DAN ODPRTIH VRAT
V soboto, 2. oktobra dopoldne je bilo več kot prijetno v mozirskem 
varstvenem in delovnem centru za duševno prizadete otroke. Vodstvo 
centra je  skupaj s Centrom za socialno delo Mozirje pripravilo dan 
odprtih vrat. Zlasti za varovance je bil to velik trenutek, saj so gostom 
in staršem z neizmernim veseljem in srečo pokazali in povedali, kako 
živijo in delajo. Vsekakor niso oguljene besede, da so bili ob sreči v 
njihovih očeh srečni vsi, ki so jih obiskali. Med njimi tudi predsednik 
slovenske zveze društev za pomoč duševno prizadetim otrokom, Ivan 
Škof, ki je  v svojem nagovoru med drugim dejal, da vsi v teh društvih 
delajo s srcem in da je njihovo edino in najlepše plačilo sreča v otroških

očeh, obenem pa je v imenu vseh izrazil zadovoljstvo ob razumevanju 
slovenske države in vsakega posameznega okolja do njihovega 
plemenitega dela in poslanstva.Z dnevom odprtih vrat v mozirskem 
centru so obeležili tudi 30 - letnico slovenske zveze društev za pomoč 
duševno prizadetim otrokom.
Direktorica Centra za socialno delo Mozirje, Marjana Veršnik Fale, in 
predsednica mozirskega društva, Darinka Marolt, sta na kratko 
predstavili delo društva, dolgoletne želje po takšnem centru in blis
kovito uresničitev te velike želje v začetku letošnjega leta, pri čemer 
sta se srčno zahvalili vsem, ki so in še pomagajo pri uspešnem delu 
centra in prispevajo svoj delež k sreči otrok in staršev.
Varovanci so se najprej predstavili s prisrčno lutkovno igrico, kasneje 
pa so skupaj z Vilmo in Davidom resnično srečni in ponosni pokazali 
kaj vse in kako spretno znajo delati.

JP

VABILO NAJMLAJŠIM

Deževni in hladni jesenski dnevi naše malčke spet vabijo k 
skupnim igram petja in poslušanja pravljic.

Mladi pevci od 4. - 7. leta iz Mozirja in okolice ste vabljeni vsak 
četrtek ob 15.30 uri v pevsko sobo kulturnega doma Mozirje. 

Prvo srečanje bo 28.10.1993, ob 15.30 uri, skupaj s starši. 
Mladi pevci iste starosti iz Nazarij in okolice pa ste vabljeni 
vsako sredo ob 16. uri v pevsko sobo Delavskega doma 

Nazarje. Prvo srečanje bo v sredo, 27.10.1993, ob 16. uri, tudi 
skupaj s starši, čaka  vas presenečenje!

Pravljičarji (starost od 3. - 6. leta) ste vabljeni vsak torek ob 16. 
uri v OBČINSKO MATIČNO KNJIŽNICO na pravljični klepet



K U L T U R A
E

E V R O P S K I  K N J I Ž N I  K V I Z  

K N J I G E  G R A D I J O  M O S T O V E  "
Prav tako kot lani, je tudi letos naša Občinska matična knjižnica Mozirje 
sodelovala v evropskem knjižnem kvizu "Knjige gradijo mostove". Ta kviz 
vsako leto pripravlja ustanova Stiftung Lesen iz Mainza, glavni namen kviza 
pa je pospeševanje branja med mladimi. Nosilka te akcije za celotno 
Slovenijo je Pionirska knjižnica Ljubljana.
V Občinsko matično knjižnico smo gradivo za kviz dobili sredi maja in lotili 
smo se ga z vso vnemo. Pripravili smo priložnostno razstavo z velikimi 
aplikacijami Pike Nogavičke in Ostržka ter zbrali vse izvode knjig, ki so bile 
navedene v kvizu kot pot do gesla. Reševanje kviza je potekalo individualno in 
skupinsko, pod strokovnim vodstvom knjižničark. Poleg v matični knjižnici, so 
kviz reševali tudi v naših izposojevalnicah na Rečici, Gornjem gradu, Nazarjah 
in Solčavi. V našo akcijo sta se zelo lepo vključili osnovni šoli Ljubno ob Savinji 
in Mozirje. Na teh dveh šolah so učenci reševali kviz s pomočjo šolskih 
knjižničark in se jima ob tej priložnosti za pomoč prav lepo zahvaljujemo.
Ob koncu kviza smo zbrali 144 rešitev knjižnih ugank z gesli, 12 pa je bilo 
napačnih, ki smo jih  izločili.
Zaključno občinsko žrebanje smo pripravili v matični knjižnici Mozirje in 
nanj kot gosta povabili pisatelja Bogdana Novaka, ki je bil vse poletje največ 
med nami s svojo zbirko knjig za otroke "Zvesti prijatelji". Tega srečanja 
se je udeležilo preko sto reševalcev kviza. Ob sadni in sladki mizici so s 
pomočjo knjižičarke mladi z njim prijetno poklepetali. Na koncu srečanja 
smo gospoda Novaka prosili za pomoč pri žrebanju.
Naša knjižnica je prispevala pet simboličnih nagrad, prvo nagrado pa je prejel 
Lenart Solar iz Ljubnega in njega smo pospremili na republiško srečanje 
"kvizovcev" v Ljubljano. Kljub dežju sem prepričana, da so se imeli mladi zelo 
lepo, da so stkali nova znanstva in prijateljstva, to pa je poleg ljubezni do dobre 
knjige najpomembnejše. To je rekel tudi gospod Igor Longyka, predsednik zveze 
bralnih značk Slovenije, ko so mladi udeleženci kviza iskali po Ljubljani zaklad, 
ki je bil skrit na NUK-u, (Narodna in univerzitetna knjižnica).
"VSAKA KNJIGA JE ZAKLAD, LE ODPRETI JO JE TREBA IN BRATI" 
- tudi naš Lenart je našel svoj zaklad.

Za O M K  M ozirje  
Vladim ira P ianovšek

K N J I Ž N I  K V I Z  -  "K N J I G E  

G R A D I J O  M O S T O V E  "
V četrtek, 9.9.1993 je bil v občinski knjižnici Mozirje zaključek knjižnega 
kviza z naslovom "Knjige gradijo mostove". Tam je bilo lepo in zabavno. 
Vse skupaj pa se je takole začelo.
Najprej smo boljši učenci in bralci knjig naše šole dobili v knjižnici polo z 
vprašanji. Na listih so b ili prazni prostori za gesla iz knjig, ki smo jih  morali 
prebrati, če smo sploh hoteli sodelovati na tem knjižnem kvizu. S pomočjo 
vsebine knjig smo vpisovali gesla ter na koncu geslo, ki je vsebovalo dele 
vseh gesel, poslali v mozirsko knjižnico.
V sredo, 8.9.1993 je vsakemu udeležencu kviza prispelo vabilo na zaključno 
žrebanje nagrad in  pogovor s pisateljem Bogdanom Novakom. V četrtek sva 
dve udeleženki kviza odšli v občinsko knjižnico.
Ob prihodu v knjižnico smo se vsi udeleženci kviza posedli in nestrpno čakali, 
kaj nam bo povedal Bogdan Novak, pisatelj, ki je napisal slovenskih pet 
prijateljev. "Kako je prišel na to idejo?" smo se spraševali. Kmalu nam je bilo 
jasno. K o je  napisal prvo knjigo iz zbirke Zvesti prijatelji, so mu v založbi 
predlagali, naj napiše slovenskih pet prijateljev.
Lotil seje dela. Prvi knjigi iz zbirke je  dal naslov Bela past. Idejo pa je našel 
v časopisu. Prebral je, da se je skupina smučarjev odpravljala smučat k 
sedmerim jezerom. Na poti jih  je ujel snežni metež... M islil je: "Saj to je 
krasna tema za mojo knjigo!" O temi za drugo knjigo pa je sanjal. Sanjal je, 
da je na morju v neki votlini amfore, zaklad tihotapcev... Tej knjigi je dal 
naslov Morska skrivnost. Dokončal je še tretjo, četrto, peto, šesto in sedmo 
knjigo, kj so že izšle, nestrpno pa bralci pričakujemo še dve knjigi, saj bo 
potem zbirka izpopolnjena.
G. Novak nam je povedal nekaj zgodbic iz svojega življenja. Povedal nam je 
tudi, daje najprej hotel postati Robin Hood, potem pleskar, zobozdravnik za 
otroke in kmet, ki bi mu namesto krompirja na polju rastel denar. V osmem 
razredu je  zaradi nesrečne ljubezni pisal pesmice in pri tem ugotovil, da bi 
bil zelo dober pisatelj. Zadnje je bilo na vrsti žrebanje nagrad. Sedmošolec z 
Ljubnega bo odšel na raziskovanje Ljubljane.
Bilo je lepo, pošteno smo se tudi nasmejali in razvedrili.

V a lentina  R O Č N IK , 7.b. 
O Š  "Fran K o c b e k "  G o rn ji G rad

Slikarska razstava g.F. Smoleta v prosvetnem 
domu v G. Gradu bo odprta še v nedeljo 

24.10. od 9 -11 ure dopoldne in 
od 15 -17. ure popoldne.

Z D R A V S T V O

40 LET KRVODAJALSTVA 
v Zgornji Savinjski dolini

S loven sko  k rvo d a ja ls tvo  p ra zn u je  le to s  lep  ju b ile j-4 0 - le t -  
nico sv o je g a  o b s to ja . V  te m  ča su  se  je  v  S lo v e n iji zb ra lo  
kar za  d o b e r m ilijo n  litro v  k rv i, ka r nas  u v rš č a  v  ev ro psk i 
in sve to vn i v rh .
Dajanje krvi tem elji na načelih prostovoljnosti, anonimnosti, 
brezplačnosti in solidarnosti in je  m oralna dolžnost vsakega  
zdravega človeka. Kri nam reč rešuje življenja ljudi in marsikdaj 
marsikomu prihrani bolečino, telesno in duševno, ki se sicer 
pojavi s smrtjo posam eznika. Žal je kvodajalstvo kljub svojemu 
plemenitem u značaju bolj ali manj prepuščeno sposobnostim  
in angažiranju aktivistom R dečega križa. Slednji si zato  ob tem  
jubileju ne zaslužijo nič manj pohvale in zahva le  kot krvodajal
ci.
O srednja občinska proslava ob 40-letnici krvodajalstva v 
Zgornji S av in jsk i dolini je  b ila v pe tek , 15. oktobra, v 
Delavskem  domu v Nazarjah. N a  njej je  slavnostni govornik, 
predsednik občinskega odbora RK, dr. Franc Širko, opisal 
začetke in nadaljnji razvoj te dejavnosti pri nas. Opozoril je na 
zelo dobre rezultate, ki so bili doseženi, in se zahvalil vsem , ki 
so jih  s svojim sodelovanjem  omogočili.
O b  tej priložnosti so p rizn an ja  R K _ S lo v e n ije  z a  preko  
štiridesetkrat darovano kri prejeli: Emil Č ešnovar, Vinko Erce, 
Anton Logar, Bogomir Kos, Agata M linar, Albin Robnik, Emika 
Selišnik, Alojz Urtelj, Jožefa  Vodušek in M arijaŽagar. Priznan
ja  so prejeli tudi aktivisti RK: Milan Bele, M artina Čop, Anica  
Pečovnik, V ida Pariš, Fanika Poznič, Ivo Srčnik in sekretarka  
O O  RK , M arja Ježovnik, osnovne organizacije sindikata v 
podjetjih Kovinarstvo Ljubno, IS K R A  Feriti Ljubno, Elkroj 
Mozirje, M G A  N azarje , S m reka Gornji G rad, G G  N azarje, 
Gorenje G L IN  N azarje in M -Z K Z  M ozirje ter osnovne šole, ki

V Nazarjah je bilo slovesno

K'



ZDRAVSTVO IZ KRAJEVNIH SKUPNOSTI

nudijo prostor za  odvzem  krvi: O Š  Mozirje  
- podružn ica  N a z a r je , O Š  Ljubno ob 
Savinji in O Š  Luče. Po uradni slovesnosti, 
v k a te r i so s k u ltu rn im  p ro g ram o m  
sodelovali pevci m ešan eg a  pevskega  
zbora Enotnost iz M ozirja pod vodstvom  
Tonija Acm ana in recitatorja Prosvetnega  
društva Jelka N azarje  S abina Sušnik in 
Fran c i K o tn ik , so  u d e le ž e n c i v avli 
D e la v s k e g a  d o m a  z a d rž a li  še  v 
prija teljskem  pogovoru  ob skrom nem  
prigrizku. V se manj je priložnosti za

Priznanja sta podelila dr. Franc Sirko in
Marija Ježovnik

takšna srečanja. A življenje neusmiljeno  
teče naprej ali kot je bilo slišati iz pesmi, 
ki jo  je prebrala recitatorka:
"Življenje tako živi, 
da ga je  zmerom manj.
Kot pesek m ed prsti polzi 
dan na dan.
Življenje ne more živeti 
tako, da stoji.
Najmanj, kar mora početi, 
je  to, da na nitki visi."

K F
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Skupna 
gasilska akcija

70 gasilcev  iz GD Paška vas, GD 
Šmartno ob Paki, GD Mozirje in GD 
Letuš je  v sklopu m eseca požarne var
nosti sodelovalo v skupni akciji gašenja 
fiktivnega požara na gospodarskem ob
jektu kmetije Franca Mogu v Podgorju pri 
Letušu. Do objekta, kije  od zajetja vode 
v Savinji oddaljen 1200 m z  višinsko raz
liko 180 m, je  prva voda pritekla v 18 
minut, letuška cisterna pa je  do tja 
potrebovala 8 min. Akcija je  bla torej 
uspešna.

K F

PROGRAM SOLČAVSKO
IZDELAVA V OKVIRU PROJEKTA CRPOV

Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano jen a osnovi predloga izdelave razvojnega 
programa za Solčavsko, ki ga je predlagalo podjetje EPSI Nazarje, vključilo izdelavo 
razvojnega programa, čigar predlog je predstavljen v nadaljevanju v okvir projekta CRPOV 
(celostni razvoj podeželja in obnova vasi).
Bistvo CRPOVA je, da se začne podeželje na določenih področjih organizirano prebujati, razvijati, 
da krajani začno sami razmišljati o izboljšavah in razvoju kraja.
M inistrstvo pooblasti določena izbrana podjetja oz. občine, da pripravijo program razvoja 
določenega območja in mu zato dajo določena zagonska sredstva za pokrivanje osnovnih stroškov.
V drugi fazi, ko je program narejen, ministrstvo sofinancira izvedbo enega projekta s področja 
infrastrukture, ki ga skupno določijo krajani kot prioritetnega in sofinancira izvedbo projekta 
skupnega pomena, ki ga tudi skupno določijo krajani (ali lesni obrat,ali sirarna,ali turistične sobe..). 
Ministrstvo s tem,ko pomaga, da se izdela razvojni program, krajanom omogoči, da na osnovi tega 
pridobijo lahko še sredstva iz občinskega proračuna oz. drugih ministrstev.
Hkrati je pa v današnjem času na voljo vse manj nepovratnih sredstev. Krajani, ki imajo pripravljene 
projekte in poslovne načrte, pa lahko potem ob vsakokratnih razpisih kandidirajo za občinska in 
republiška sredstva.
Skupščina občine Mozirje je pooblastila podjetje EPSI, da koordinira izdelavo programa razvoja 

Solčavskega in določila skupino, ki naj ta program izdela. V skupini sodelujejo predstavniki občine 
za obrt in infrastrukturo, ZKZ, Kmetijsko pospeševalne službe.
S stran i dom ačinov sode lu je jo  v skup in i p redsedn ik  k ra jevn e  skupnosti,T u ris tičnega  
društva,predstavnik Logarske doline d.o.o..predstavnika kmetov.
Do sedaj so se na skupnih razgovorih in po izvedeni anketi med krajani Solčavskega izoblikovale 
najpotrebnejše aktivnosti, ki naj bi spodbudile razvoj Solčavskega.
Nujna je postavitev manjšega lesnega obrata (manjša žaga, decimernica) za 15 do 20 ljudi. V ta 
namen podjetje Smart iz Nove Gorice pripravlja osnove investicije.
Nujna je odločitev o bodoči predelavi mleka doma. Prevladuje mnenje, da bi zainteresirani mleko 
najprej predelovali doma in kasneje, če bi se za predelavo odločilo več kmetov, bi postavili manjšo 
sirarno. S projektom se strinjata tako ZKZ, kot Ljubljanske mlekarne in bi bili ob konkretnejših 
dogovorih eventuelno tudi delno odkupiti viške izdelkov.
Turizem - čimprej je  potrebno najti skupni dogovor z lastniki Rinke in jo usposobiti za obratovanje. 
ZKZ je že pričela z najnujnejšimi vzdrževalnimi deli na Zadružnem domu. Prevladuje mnenje, da 
bi bilo potrebno prestaviti dvorano za kulturne prireditve v objekt Iskre. Dosedanje prostore v 
Zadružnem domu pa preurediti v restavracijo in kuhinjo. Seveda pa bo potrebno takoj najti skupni 
dogovor z lastniki zgradb v središču Solčave o preureditvi le teh v lokale.
Glede infrastrukture je najpomembnejša ureditev cest (Pavličevo sedlo, Panoramska cesta), 
hudournikov, telefonije in TV pretvornika.
V naslednjem letu bo potrebno izdelati ureditveni načrt za Solčavsko, na podlagi katerega se bo 
lahko pridobilo lokacijska dovoljenja.
Sredi oktobra bo v Solčavi zbor krajanov, na katerem bodo zadevo podrobneje predstavili 
predstavniki ministrstva za kmetijstvo, občine in zgoraj omenjene komisije.
Bistvo CRPOVA ni, da se popiše kup papirja z željami krajanov, temveč je  neka osnova, ki se 
vsakodnevno dopolnjuje z novimi projekti, spoznanji, čigar prioriteto reševanja določajo krajani 
sami. V Savinjskih novicah bomo še poročali o poteku posameznih faz projekta.

ML
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Z A D O V O L J N O S T  Z G U B A N I H  O B R A Z O V

Srečanje in sproščena iskrivost v očeh starejših krajanov Gornjega Gradu je znova tako, kot vsako 
leto, potrdilo znano resnico, žal vse preveč in prevečkrat v kot potisnjeno, kako malo je  potrebno, 
da človek ponovno čuti vpetost v že kar nenormalno hitenje lastnega in družbenega ciklusa. 
Kljub presahnjenemu viru financiranja se je KS radodarno odzvala in finančno podprla prijetno 
druženje, kateremu so ton prisrčnosti dajali učenci osnovne šole s priložnostnim kulturnim 
programom. Otroci so s svojo pedagoginjo Anico Stakne stkali nevidno nitko preproste 
prisrčnosti, s katero so očarali in vzbudili v ljudeh zrelih let mladostne spomine. Ob tej priložnosti 
je  Kulturno društvo Gornji Grad pripravilo v avli doma razstavo slikarja samorastnika Franceta 
Smoleta iz Ljubljane, ki se, kot sam pravi, počuti že kar star Gomjegrajec. Lepo je bilo. To 
dokazuje tudi mehko božajoča pesem, ki seje  kar poskočno pa zopet melanholično sanjavo, polna 
spominov, iz grl udeležencev srečanja izvila in napolnila prostor in srca. A eno je gotovo. Brez 
gospe Vike Venišnik in njenih kolegic iz RK bi teh in podobnih druženj ne bilo, vsaj ne v tako 
preprosto prisrčni doživetosti. Prav je, da se ji tudi s tega mesta reče hvala. Starost, pa čeprav na 
trenutke tako sama in nebogljena, je vendarle osnova rasti in modrosti današnje mladosti. Tudi 
v prihodnje ne glede na vse težave, kaže imeti pred očmi, da bo današnja mladost prestopila prag 
spoštovanja vredne starosti.

E d i M avrič
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VELIKO POSTORJEN ECA, A T U  SO  ŽE N O V E POTREBE
V kra jevn i sku p n o s ti Nazarje se v  sedanje  razprave o b o d o č i lo k a ln i sam ouprav i ne vk ljuču je jo  tako b u rno  in  energ ično , k o t je  to  p rim e r kje  
drugje. Um irjeno čakajo, da bo  ra zvo j dogodkov p rinese l svo je  in  se realno zavedajo, da se bo m oč  o d lo č a ti m ed  p o n u je n im i m ožnos tm i in  
da je  za letavanje z  g lavo sko z i z id  kvečjem u po tra ta  dragocene energije. A da to ne pom eni, da lenobno sp ijo  span je  p rav ičnega , dokazujejo  
rezu lta ti dela m inu lega  obdobja.

Iz naslova krajevnega samoprispevka je  bila zgrajena poslovilna vežica v Nazarjah in urejeno pokopališče do I. faze. Posodobljene oziroma asfaltirane 
so bile krajevne ceste Žlabor - Kokarje, Pusto polje -Potok, Lačja vas - Gorica, Lačja vaš - Veniše, Mlinar - Joški in Dobletina - Krigli. Razširjeno je bilo 
telefonsko omrežje v Nazarjah in Dobletini, po en priključek so dobili v Lačji vasi in Pustem polju. Zgrajeno je bilo telefonsko omrežje na Čreti, asfaltirano 
je  bilo parkirišče pri Delavskem domu. Postavljena je bila javna razsvetljava v Žlabru in v Nazarjah, del 
sredstev samoprispevka je  b il namenjen za sofinanciranje izgradnje sekundarne kanalizacije v Nazar
jah.
Pred kratkim je bila v sodelovanju s KS Mozirje realizirana akcija napeljave telefonskih priključkov na 
Dobrovljah. Redno poteka vzdrževanje krajevnih cest in objektov, ki so v upravljanju krajevne 
skupnosti. Pokopov na novem pokopališču še ne opravljajo in tako bo tudi vse dotlej, dokler staro 
pokopališče ne bo popolnoma zasedeno. Krajevna skupnost je točno po dveh letih od dneva vloge 
dobila novo telefonsko linijo v Delavskem domu.
V fazi priprave je izgradnja telefonskega omrežja oziroma njegove razširitve v Dobletini, Žlabru,
Kokarjah, Pustem polju in Lačji vasi. PTT podjetje Celje je  poslalo ponudbo za 50 novih telefonskih 
številk. KS Nazarje je PTT podjetju posredovala seznam potencialnih telefonskih naročnikov, ki so 
pred časom akontacijo za telefonsko številko že plačali. PTT podjetje naj bi do sredine novembra 
izdelalo projekt in konkretno ponudbo za njegovo realizaciji?.
Zaradi ponavljajočih se težav z  oskrbo s pitno vodo je krajevna skupnost vzpostavila stik z  javnim 
podjetjem Komunala Mozirje glede možnosti izgradnje novega vodovoda v Zavodicah. Problem naj bi 
tehnično rešili s prečrpavanjem vode iz Letošča. Pridobljena so že potrebna soglasja lastnikov zemljišč, 
kot naslednji korak pa bo imenovan gradbeni odbor. Projekt za izvedbo naj bi bil izdelan še letos, 
njegova finančna konstrukcija pa pokrita s sofinanciranjem KS Nazarje, krajanov Zavodic in JP 
Komunala Mozirje.
Kljub bistveno zmanjšanemu obsegu razpoložljivih sredstev v Nazarjah torej ne sedijo kpžem rok. "če 
bodo ostali v dolini zahtevali svoje občine, jo bomo, seveda, tudi mi", pravijo. In se ob tem na tihem 
sami zase sprašujejo, ali gre pri vsem tem za prefinjeno centralizacijo oblasti, kot pravijo nekateri, ali 
pa za dejansko približevanje samouprave državljanom, kot nasprotno prvim menijo drugi. Da se o ceni 
sploh ne pogovarjamo! Cvetlična ulica: javna razsvetljava deluje,

KF nerazumljiva je  le neenakomerna razporeditev 
svetilk

O R G A N I Z A C I J E

Savinjske novice iz Mozirja so v prispevku "Spomenik Frischaufu in 
Kocbeku" 24.9.1993 med drugim objavile, da je prijetna slovesnost ob 
odkritju spomenika vsaj pri domačinih pustila trpek občutek. Zapisali so, 
da je proslava sredi Logarske doline izvenela čisto "celjsko". Ugotovili 
so: "Navsezadnje so prav solčavski vodniki vodili oba moža po še 
neokrnjenih Savinjskih gorah, spomenik stoji v osrčju doline in celjski 
planinci bi jih lahko vsaj povabili k sodelovanju v pripravah in gradnji 
spomenika...".
Skratka manjka sodelovanja.
Morda je  trpek občutek še večji, ker ravno na tem področju slavi 
Planinsko društvo častitljivi jubilej: 40 let delovanja.
Leta 1953 je  nastalo društvo v Solčavi, ki je  združevalo tudi planince iz 
Luč. Celjsko planinsko društvo je Solčavi odstopilo kočo na Loki pod 
Raduho, ta pa planinskemu društvu Luče, ki je bilo kmalu nato us
tanovljeno.
Lučani so imeli srečo, takoj na začetku delovanja so že imeli planinsko 
kočo. Ta sreča jih ni zapustila tudi pred desetimi leti, po hudi nesreči, ko 
je zgorela stara koča, ob pomoči meddruštvenega odbora Savinjska so 
dobili novo moderno kočo pod Raduho.

Planinsko društvo Solčava je takoj po ustanovitvi, I. 1953, pridobilo na 
Klemenči jami pod Ojstrico tamkajšnjo planšarsko bajto, zgrajeno leta 
1832. Pred desetimi leti, ob 30 letnici društva, so zgradili ob bajti novo 
planinsko kočo.
Društvo je nameravalo zgraditi hotel v Logarski dolini in je  zato vzelo 
začasno v najem kočo v Logarskem kotu. Ker za gradnjo hotela ni dobilo 
dovoljenja, se zidave niso lotili.
Kasneje je odprlo še postojanko na Srevčevem pod Olševo, 
č e  povzamemo bogato, dragoceno delo Solčavskih planincev, ki ga 
krona še Solčavska planinska pot, ena redkih veznih poti, ki vodi po 
vrhovih Alp, to ni edini jubilej.
170 let je že, kar je  I. 1823 nadporočnik Ernest pl. Joaneli postavil 
piramido na Ojstrici in izmeril višino: 2347,5 m. Leta 1825 je  bil na vrhu 
nadvojvoda Ivan.
Te podatke navaja Fran Kocbek v delu "Savinjske Alpe" (Celje 1926). 
Peter Ficko v delu "Kamniške in Savinjske Alpe" (Ljubljana 1993) navaja, 
da nadvojvoda Ivan ni prišel na vrh Ojstrice.
Peter Ficko navaja, da je Ojstrica med najbolj privlačnimi vrhovi. To 
dokazuje zgodovina pristopov in dejstvo, da se je o pristopih na to goro 
ohranilo največ podatkov. Peter Ficko navaja, da so bili leta 1855 na vrhu 
mozirski župnik Ignac Orožen, trgovec R. Reza, gimnazijski ravnatelj
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Ehrenbert Fellinger, Franz Bratanitsch in Ritsch Fr. Johannes Frischauf 
je bil prvič na vrhu leta 1874.
Zanimivo je, da pri prvi meritvi ni velike napake. Ojstrica meri 2350, I. 
1823 so namerili 2347,5, to je  2,5 m razlike.
Tudi Planjava praznuje jubilej. Pred 200 leti, I. 1793 sta se nanjo 
povzpela Franz Hohenwart in domačin iz Kamniške Bistrice Spruk. 
Johannes Frischauf je stopil na vrh 1878.
Leta 1893 sta Fran Kocbek in domačin Janez Piskernik odkrila dostop 
na Rinke preko grebenskega vrha Križ.
In 7.8.1833, pred 160 leti, je Solčavo obiskal Anton Martin Slomšek. 
Tedaj je zapisal: "Gore, doline pokrivajo svet, prijatelji med njimi se 
snidejo spet".
Veliko okroglih obletnic je  letos v Solčavskem koncu.
Jubileje praznujejo Savinjske Alpe ali kakor je  zapisal Fran Kocbek I. 
1903, pred 90 leti, v knjigi "Savinske planine - Vodnik po gorah in dolinah 
v Savinskih planinah": "Ob trojni meji štajerski, kranjski in koroški se 
vzdigujejo nad 2500 metrov visoke, prekrasne Savinjske planine..". 
Spomin na prvopristopnike, na ljudi, ki so odkrivali vrhove in doline 
Savinjskih Alp, na vodnike itd. ne sme zamreti.
Zato prepišimo iz že citiranega vodnika "Savinske planine": 
ZAZNAMEK VODNIKOV.
Mozirje; Franc Paher, SPD
Ljubno: Alojzij Klemenšek, SPD
Luče: Anton Pečovnik, pd. Pečnik SPD
I. Dežman, DuOAV
Solčava: Blaž Plaznik, pd. Blaž, SPD
Kramer, D u O A V .
Martin Ožep, SPD
Logarska dolina: Janez Piskernik D u O A V .

V sili se dobe tudi nosači, ki poznajo zaznamenovane pote.

Polistali smo po Kocbeku, polistali smo po Ficku, Valent Vider nas je 
popeljal na Solčavsko v Zapiskih o Solčavi in njeni okolici (Solčava 1982), 
lahko bi prelistali Savinjske novice, ki veliko pišejo o planinstvu, literature 
je dovolj, zato ne bi smelo ničesar v pozabo.

F ra n c  Je žovn ik

RIBIŠKO TEKMOVANJE 
za najbogatejši ulov

R ib iška d ruž ina  M oz irje  je  v soboto, 9. oktobra  o rga n iz ira la  tek
m ovanje posameznikov za na jveč u lo v lje n ih  r ib , k i  je  ob mozirskem  
r ib n ik u  potekalo od p o l devete do p o l dvanajste ure.
Tekmovanja se je  udeležilo 35 r ib iče v  iz rib išk ih  druž in  Celje, Laško, 
Šoštanj, Velenje, Voglajna, Štore, L jubno in  M oz irje  te r gost iz Novega 
mesta. Skupaj so u lo v ili 25.775 gram ov rib , k i so b ile  po  tehtanju 
vrnjene nazaj v ribn ik . N a jveč rib iške  sreče je  im el tokra t Zdravko  
Volovšek (RD Ljubno), k i je  u lo v il 2.525 gram ov rib , m alo m anj 
uspešen je  b i l  M arko G ruber (RD Celje) s 2.200 gram i, tre tje  mesto pa 
je  osvo jil Janez Podkrižn ik (RD L jubno) s 2.150 gram i. Prvouvrščeni 
je  poleg pokala v ob lik i ribe, kakršnega sta p re je la  tud i drugo in 
tretjeuvrščeni, dob il še g rav irano  vazo pokrov ite lja  N T  &  RC Celje, 
drugemu je  p ripade l zla t prstan Z latarstva K ra g l iz Celja  in  tretjemu  
zla t obesekZlatarstva Kvas iz M oz irja . Vsi osta li udeleženci tekmovan
ja  so do b ili p raktična d a rila  glede na doseženo mesto.
R ib ič i so se tud i tokra t izkazali s svojo znano družabnostjo in  dobro  
vo ljo  ter se dogovorili, da se na podobnem tekmovanju še zagotovo 
kda j spet srečajo.

J K

V Z G L E D O V  A N J E  P O  O R G A N I Z I R A N O S T I  G A S I L C E V

Oktober je deklarativno opredeljen kot mesec varstva pred požarom. Čas torej, ko se na različnih nivojih izvajajo predvsem preventivni 
požarnovarnostni ukrepi, s katerim i želijo nosilci dejavnosti vzgojno m inim alizirati možnost požarne in siceršnje ogroženosti ljudi, 
prvenstveno pa njihovega premoženja. Ob dejstvu, da gasilska organizacija, torej ljudje, ki jo tvorijo že preko 120 let, organizirano bdi v 
službi naroda, je  prav, da se v tem času nekoliko pobliže seznanimo z njo.

Po množičnosti članstva v Sloveniji gasilci prav gotovo krepko prekašajo ostala društvena združenja, mogoče jim lahko v bok postavimo samo 
planince, vendarle s povsem drugačno specifiko in organiziranostjo. Preko 100.000 -glava množica prostovoljnih in več sto poklicnih gasilcev tvori 
glede na število prebivalcev eno najmočnejših gasilskih organizacij v Evropi in svetu. Ključ takšne množičnosti ne kaže iskati zgolj v prispodobični 
možni odvisnosti in v iskanju gasilskih uslug, ampak v kontinuiteti pomembnosti dela z mladimi, ženskami, člani in veterani. Rezultati takšnega dela 
se prav gotovo odražajo v notranji povezanosti organizacije z občutkom pripadnosti. Nedvomno pa ostaja tem elj gasilskega delovanja v razvoju 
požarnega varstva, zaščite in reševanja imovine ne glede na lastništvo. Po novem zakonu se razširja gasilsko delovanje tudi na področje civilne 
zaščite, v m irnodobnem času in sicer ob elementarnih nesrečah. Za uspešno delo, ki je pogojeno z dobro organiziranostjo prvenstveno operativnih 
enot, skrbi gasilska organizacija z nenehnim strokovnim delom in izobraževanjem. Doseganje visoke stopnje izobraženosti, kar je  ob nenehnem in 
silovitem razvoju tehnike poglavitni pogoj za uspešno delovanje, je  seveda povezano z velikim i materialnim i stroški, katere bo morala še v izdatnejši 
meri prevzemati na svoje rame država. V tem smislu je tudi mišljen mesec varstva pred požarom, namreč v vzpodbujanju državljanov pri 
izobraževanju iz osnov preventivne zaščite.

Eno najpomembnejših vprašanj, s katerim  se je soočala gasilska organizacija 
v preteklosti in katerega ne bo mogoče zaobiti tudi v bodoče, je financiranje 
prostovoljnih in poklicnih gasilskih enot. Izkušnje dokazujejo, da so za pok
rivanje finančnih potreb nujni različni viri, kateri se medsebojno dopolnjujejo in 
zagotavljajo stalni finančni priliv prostovoljnim in poklicnim društvom. Nedvoum
no pa mora biti financiranje vsaj uravnovešeno s potrebami, željami in zah
tevam,i s katerimi se gasilska organizacija spopada vsakodnevno. Obveznosti, 
ki izhajajo iz dolžnosti do družbe, torej najširše skupnost,i pa vse do najnižje 
povezave skupnih potreb, krajevnih skupnosti, bodo morala biti finančno ovred
notene in zakonsko pokrite.
Izredno širok fazon delovanja gasilske organizacije skozi preteklo obdobje 
dokazuje, da je tudi gasilstvo del narodove kulture in nacionalne identitete. 
Prehodno obdobje, katerega podoživljamo, bi moralo to  dejstvo še posebej 
občutljivo povzemati v pozitivnih elementih predvsem pri nadaljnem delu z 
mladimi. Iz aktivnosti gasilskih društev so se po krajih razvijale tudi kulturne in 
druge dejavnosti, ki so pozitivno vplivale na povezanost gasilcev z okoljem. Od 
te točke dalje bi kazalo iskati skupna izhodišča ne samo v mesecu varstva pred 
požarom ampak vse dni v letu.

E d i M avrič



N A R O D O P I S J E

Iz Orožnovih zapisov

M R M W R M S K A

Piše: Aleksander Videčnik

V stari benediktinski cerkvi je bila 
očitno kar prostrana grobnica za 
imetnike in predvsem za umrle 
menihe-benediktince. Pozneje so tu 
pokopavali tudi ljubljanske škofe. 

Orožen v svojih zapisih nikjer ne poudarja, da so od njega 
zbrani seznami tam pokopanih, popolni. Lahko torej dom
nevamo, da je katero od imen izpuščeno, vendar pa, poz
navajoč piščevo prizadevnost, veliko tega ne more biti. 
Seveda, v kolikor je imel na voljo ustrezne vire, tudi teh žal 
ne navaja. V Gornjegrajski grobnici stare cerkve so bili 
pokopani:
- Zakonca Chagere (Kager), darovalca vse gornjegrajske poses
ti,
- von Prekop -1229 (več podatkov o tem ni),
-gospodje vonChazzenstein (1243,1246,1359, verjetno letnice 
smrti),
- gospodje Žovneški (1254,1447),
- Vitez plemeniti Edlinger (1256),
- (Orožen navaja, da so imeli menihi svojo grobnico, imena 
pokopanih pa ne zajame),
- omenja še, da je še nekaj nagrobnikov vgrajenih v zidovih 
cerkve.
Ljubljanski škofje:
- Sigmund plemeniti Lamberg (1461 -1488),
očitno je bilo v stari cerkvi več grobnic, ker Orožen navaja 
posebej tisto za škofe in grobnico v kapeli sv. Andreja. To bi 
tudi držalo, glede na to, daje ta kapelica bila pozneje urejena (o 
tem smo že pisali). No, v tej kapelici oziroma grobnici pa zapiše 
Orožen tele podatke o pokopanih:
- Krištof Räuber (1493 - 1536),
- Franc Kacianer (1536 - 1544 ?),
- Konrad Glušič (1571 - 1578),
-Baltežar Radlič (1579 - ?),
- Ivan Tavčar (1580 -1597),
- Urban Tekstor (1544 -1558),
- Tomaž Hren (1598 - 1630),
- Sigmund Schrattenbach (1727 - 1742)
Pri navedenih podatkih lahko opazimo časovno neusklajen 
vrstni red in tudi.to, da očitno niso vsi škofje tu pokopani, ker 
so pač preveliki časovni presledki med enim in drugim škofom 
(v nekaj primerih). Da seznam ni popoln, potrjuje dejstvo, da 
manjka denimo, škof Peter Seebach (1558 -1570). Ali so bili 
viri, s katerimi je Orožen razpolagal, pomanjkljivi, ali pa niso 
vsi tedanji škofje pokopani v Gornjem Gradu. Orožen govori 
tudi o "drugih grobovih v cerkvi", kar bi lahko tolmačili na ta 
način, da so pač pokopavali tudi zunaj grobnic. Za te primere 
navaja:
- Niklas Gratzer, komornik škofa Krištofa (1522),
- Ahacij Weicheesberger, škofov pravnik (1529),
- Georg Turri, škofov svetovalec (1530),
- Ivan Kacianer, baron (1540),
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- Jakob Kacianer (1540),
- Reiner Weyer, škofovski tajnik (1613),
- Adam Presechius (1635),
- Elija Andrian plemeniti Packenstein (1630),
- Ana, sestra matere škofa Reinalda (1636).
Iz tega seznama je razvidno, da so v cerkvi pokopavali tudi 
posvetne ljudi, predvsem tiste iz najožjega kroga škofov.
Ob tem je treba omeniti tedanjo navado, da je za plemenitaše 
veljalo pravilo, da so bili pokopani ali v cerkvenih ali v družin
skih grobnicah, če pa teh niso imeli, sojih pokopali ob zunanjem 
zidu cerkve, kar je tudi primer v Kokarjah. Skratka, podaniki 
teh prednosti seveda v nobenem primem niso bili deležni, je pa 
opaziti že v 17. stoletju, da so imenitni tržani ali "purgerji" našli 
svoje zadnje počivališče prav ob cerkvenem zidu (dobro razvid
no v Mozirju).
Verjetno razpolaga škofijski arhiv v Ljubljani s popolnejšimi 
podatki, predvsem za čas, ko so spet premestili ljubljansko 
škofijo iz Gornjega Grada v Ljubljano, pa tudi verjetno za ves 
čas, ko so bili ljubljanski škofje v Gornjem Gradu.
Zaključna misel tega sestavka naj bi bila, da je Orožen dokaj 
skrbno zbiral podatke za zgodovino v zvezi s cerkvenimi raz
merami tistega časa, da pa veijetno k temu ni pristopal dosledno 
raziskovalno, kar mu je nekoč namignil tudi Avgust Stegenšek, 
ki je raziskoval arhitekturo cerkva v Lavantinski škofiji. 
Kakorkoli že, Orožnu se imamo zahvaliti za množico podatkov, 
saj je veliko tega bilo med zadnjo vojno uničeno. Del dokumen
tov je ostal v palači v Gornjem Gradu, ki je leta 1944 postala 
plen ognjenih zubljev. To pa je pomenilo uničenje izrednega 
kulturnega spomenika na naših tleh.

Popisi na pokrovu
N a naših  km etijah  so  s o ra zm e rn o  p o zn o  p rič e li z  razn im i 
pop is i in kn jig o v o d s tv o m . T o re j ni n a k lju č je , da je  na km etiji 
P o d m en in a  v  T iro s e k u  najti ta k š n e  z a p is e  k a r na pokro vu  
s k rin je  za  h ra n je v a n je  ž it. D a  gre za  zelo  staro kmetijo, priča 
med drugim tudi vpis v urbarju gornjegrajske gosposke iz leta 
1426. V  njem se pojavi km etija kot hudba, kakor so tedaj 
im enovali zak lju če n e  km etijske  gospo d arske  enote, ki je  
plačevala kar visoke dajatve, to pa pom eni po drugi strani, da  
je bila velika in trdna.
V  urbarju je vp isana takole: "Vlrich podm enino", torej Ulrik pod 
Menino. Upoštevajm o, da tedaj še pač niso imeli vsi podaniki 
priimkov in da so morali pisarji vpisovati im ena in največkrat še 
ledinsko ime, s tem  so razlikovali ljudi in km etije, ki so bile v 
najemu podanikov z  enakim i priimki. Tako  je  potem razumljivo, 
da se je te km etije, ki jo danes obdeluje družina Rihter, prijelo 
ime Podm enina, ljudi na njej, pa po dom ače im enujejo Pod- 
meninšek.
V  sestavu zgradb te km etije stoji izredno zan im iva kašča, ta  nosi 
letnico 1688. S ev ed a  je lahko starejša in pom eni ta  letnica le 
vgraditev novih vrat ali večje  popravilo. V sekakor je  Pod-
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meninškom  uspelo ohraniti nedotaknjeno oprem o kašče in 
številne predm ete, ki dokazujajo  pom em bnost te km etije v 
preteklosti. Tako  najdem o tam  škaf, ki je  bil uradno opečaten, 
torej je služil za  prevzem , od države predpisanih količin žita, 
denimo v času prve svetovne vojne. Najzanim ivejši pa so podatki 
o pridelkih pisani na pokrovih žitne skrinje. Prvi vpis je  bil 
opravljen leta 1921 in tem u sledijo vpisi za  vsa leta do 1942, 
potem je  prekinitev za  čas do 1952 in se konča z  letom 1954. Iz 
zapisanih količin in vrst žita se da sklepati, kakšen setveni red 
so v tem  obdobju na kmetiji upoštevali. P a poglejmo nekaj vpisov! 
Leto 1 9 2 1 :2 0  škafov ječm ena, 36  soršce in 31 pšenice. Verjetno  
so pozabili vpisati oves, ki se sicer vedno pojavlja. Leta 1922: 7

škafov ječm ena, 22  soršce, 3 4  pšenice, 60 ovsa, 3 koruze in 9  
ajde. Tu je  še pripis, da je  to leto bilo za  žito izredno slabo. 
Naslednje leto: 14 škafov ječm ena, 23  soršce, 3 4  pšenice, 110  
ovsa, 10 ajde in 15 prosa. V  letu 1932: 10 škafov ječm ena, 27  
soršce, 43 pšenice, 128 ovsa, 6  ajde in 3 rži. Tako  se vrstijo 
podatki vse do leta 1942, k o je  navedeno: 11 škafov ječm ena, 
20 soršce, 3 2  pšenice in 105 ovsa. M orda še podatek iz leta 
1954: 9 škafov ječm ena, 30  soršce, 2 5  pšenice, 82  ovsa in 3 
prosa.
Podm eninškom  gre zahvala , d a  ohranjajo tako pom em bno  
izročilo s tem , ko kaščo redno vzdržujejo in čuvajo njeno opremo!

\ A. V idečn ik

K o l k o v a n j e  d e n a r j a
Takoj po prvi svetovni vojni je  v naših krajih  še veljala stara avstro- ogrska valuta, Krona. Veljala pa je  tudi onstran meje, v tedanji Nemški- 
Avstriji. Zato se je  dogajalo, da so od tam na naš trg prihajale ogromne količine tega denarja, tembolj, ker je  v sosedni deželi veliko manj 
veljal kot p ri nas. Nevarnost za naš trg  je bila zato zelo velika in slovenska v ladaje morala hitro ukrepati.
Dom islili so se kolkovanja denarja (bankovcev). Ljudje so temu rekli "štemplanje kron".
Okrajno glavarstvo v Celju je izdalo okrožnico z dne 28. novembra 1919, v  katerinaroča vsem  vejam oblasti ukrepe, ki so se zelo strogo nadzirali:
- kolkovanje se naj prične dne 30. novembra in naj traja do 13. decembra 1919,
- po tem roku bodo v izjemnih primerih, ko nekdo dokaže odsotnost ali druge okoliščine višje sile, opravile to delo podružnice avstijsko- ogrske 
državne banke in okrožne finančne uprave, vendar le  14 dni po izteku predpisanega splošnega roka,
- okrajni glavarje za kolkovanje denarja zadolžil tudi nekatere denarne zavode, v naši dolini so to bili: v Mozirju, Gornjesavinjska posojilnica, v 
Gornjem Gradu, Posojilnica Gornji Grad in tamošnji davčni urad, 
na Ljubnem, Hranilnica in posojilnica Ljubno, v Lučah, Hranil
nica in posojilnica Luče, v Solčavi po poštni urad.
- mimo teh določil so sm ele še nekatere občine opravljati to delo.
Predpisano je  bilo, da morajo lastniki denarja le-tega urediti po 
vrednosti bankovcev in priložiti seznam, da bi delo potekalo 
hitreje. Oblast je  v času od 28. novembra do 5. decembra 1919 
zaprla vse meje za kakršenkoli promet, da bi tako ne prišlo do 
vnašanja valute.
Vsem  trgovcem , obrtnikom in drugim prodajalcem je  bilo 
zagroženo z odvzem om  obrti, če bi v času kolkovanja zvišali 
cene. Kdor bi kaj takega opazil, je  bilo naročeno, mora to takoj 
javiti najbližji žandarmerijski postaji. In še to, okrožnico je  
podpisal sam okrajni glavar, to pa je  im elo posebno težo.

A. V idečn ik
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C a s  o b n o v i t v e n e g a  r a z c v e t a ?
V sa k o  o b d o b je , č a s  in  ra zm e re , ki g a  k ro jijo , n o sijo  v p red zn a k u  ra z lič n e  ka k o vo stn e  v id ik e , k i v p liv a jo  a li  p a  tu d i n e  n a  d e d išč in o  
n ek o g a , k i j e  v sv o je m  č a su  in  ra zm e ra h  p r e j  ž e le l  ko t m o ra l o b o g a ti t i  in  za zn a m o v a ti p o t  la s tn ih  p o tr e b . T e so  se  k r is ta lile  tu d i v 
p o s la v lja n ju  b o ž jih  zn a m en j, k o t en e  n a jb o lj p o g o s tih  o b lik  č lo v e k o v e  z a d o v o lji tv e  o b ču tk a  h v a le žn o s ti ne g le d e  na m o tiv  in n am en  
p o s ta v itv e . Ž e  sa m a  g ra d n ja  p a  j e  n a jv e č k ra t p re d m o tiv  in nam en  p o s ta v itv e . G ra d n ja  j e  n a jv e č k ra t p r e d s ta v lja la  o d rek a n je  in 
m u k o trp n o  o p ra v ilo . Z a to  j e  p r a v ,  d a  s e  ta  zn a m en ja  o h ran ijo , s a j  p re d s ta v lja jo  d e l n a ro d o v e  k u ltu re . E na takšn ih  k a p e lic , d o m a č in i 
j i  p r a v ijo  k a r  " b ezo vsk o  zn am en je" , p o  h išn em  im enu lastn ika , j e  p o n o v n o  d o b ila  p o d o b o , ki j i  p r i l ič e . G o n iln a  s i la  p r i  o b n o v i j e  b ila  
g o sp o d in ja  M a r ija  B e zo v še k , zn a n a  tu r is tič n a  d e la vk a . P r i o b n o v itven ih  d e lih  so  p o le g  o s ta lih  n o s ili g la v n o  b re m e  J a k o b  S u h overšn ik , 
F o rti R a jte r  in  n e k a j m a le g a  c e lo  s p o d a j  p o d p is a n i. P o s lik a v a  in u p o d o b itv e  K riža n eg a , j v . L e n a r ta  in  sv . F lo r ja n a  j e  d e lo  a k a d em sk eg a  
s lik a r ja  L o jze ta  Z a v o lo v šk a  iz  M o z ir ja . O b n o v ljen o  k a p e lico  j e  o b  n a vzo čn o s ti š te v iln ih  fa r a n o v  in  p e v c e v  b la g o s lo v il  žu p n ik  Ivan  
K o ren .

E d i M avrič
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L J U D J E  I N  D O G O D K I

S P O M I N S K O  S R E Č A N J E

N A  Č R E T I
\

Dan je bil prelep. Kakor da se tudi narava hoče oddolžiti za tisti mrzli in 
sneženi dan,26. oktobra 1941, ko so partizani bojevali frontalni boj z 
okupatorjem.
Tista lepa planota pri cerkvi sv. Katarine se je bleščala v modrini neba, 
obkrožena z zlato obarvanimi gozdovi. Trinajst praporov je  plapolalo ob 
spomeniku. Tri generacije so se zbrale na tem zgodovinskem kraju. Objemali 
so se borci in znanci, ki že desetletja prihajajo na ta kraj. Med vsemi pa je  
stal in igral na harmoniko legendami harmonikaš Šlandrove brigade - Hans. 
Pri spomeniku nas je pozdravil in zaželel dobrodošlico predsednik KS 
Vransko. Govornik je  b il Bogdan Gorjan, borec II. grupe odredov. Opisal je 
prehojeno trnovo pot od leta 1941 do konca vojne. Z žalostjo in ogorčenjem 
je spregovoril o krivicah, k i sojih danes deležni nosilci upora proti okupator
ju. V govoru je izpovedal svojo lastno bolečino, mislim pa, da tudi bolečino 
večine udeležencev proslave.
Kako mogočno so donele pesmi Zdravica, Hej brigade, pesem Štirinajste 
divizije in Slovenec sem. Pel jih  je moški pevski zbor iz Braslovč. M ilo  je 
zvenela pesem otroškega zbora. Janez kranjski Janez je zaigral mladi har
monikaš iz osnovne šole Vransko . Ganljiva je bil recitacija šolarke, ki je v 
pesmi povedala, da je bila 3. vojna na Slovenijo kratka, vendar kruta za tiste, 
ki so v njej izgubili očeta ali brata.
Udeleženci proslave so toplo pozdravili prihod častnikov TO Zahod- 
noštajerske pokrajine in njihovega komandanta Vikija Krajnca, k ije  v svojem 
govoru med drugim povedal, daje ponosen, ker so njegova generacija sinovi 
in vnuki tistih, ki so se borili na tem mestu.
Veseli so bili borci teh besed, čuteč, da so še ljudje, ki verjamejo in spoštujejo 
njihov boj.
Kakor pred davnimi dvainpetdesetimi leti, ko so tukaj hranili lačne in 
prezeble borce, so tudi nam gostitelji postregli z malico.
Organizator proslave je bila organizacija Zveze borcev Žalec, gostitelj pa 
krajevna skupnost Vransko. Vsem iskrena hvala.

O rgan izac ija  Z B  R ečica  ob  S a v in ji 
Vera P o ličn ik

PESA REKORDERKA
Letošnji pridelek krmne pese je  marsikje v Sloveniji obrodil nadpovprečne 
sadove. Tako smo lahko pred kratkim  v časniku Kmečki glas zasledili vest 
o 1 J,23 kilogramski pesi iz Polane p r i Murski Soboti. Da tista prav gotovo 
ni napridelek Slovenije v letošnjem letu, dokazuje pričujoča fotografija:

Jože F irs t iz Sp. 
Pobrežja nam reč  
drži v rokah 1251 
k ilog ram ov težko 
peso, k i je  zrasla na 
n jegov i n j iv i!  Iz 
kopa li so jo  11. ok
tobra in z veseljem  
ugotovili, da je  težja 
od vseh letos  v 
č a s o p i s i h  
" o v e k o v e č e n i h "  
prim erkov. N jene  
v e l i k o s t i  n e  
zmanjšuje n iti s icer 
obilna podoba 185 cm 
visokega in 129 kg 
težkega lastn ika. 
Komurkoli je  že pesa 
namenjena - na j mu 
tekne!

K F

V  s p o m i n

MARKO KOLENC st.
Smrt. Kako kruta in v pajčolan nedojete gotovosti človekove 
minljivosti zasidrana realnost. Saj, vsakdo mora umreti in vsako 
slovo je umiranje neumrljivosti nad umrljivim, pa vendar pos
lednji zakaj ostaja to  pot brez odgovora, misli brez občutka 
dojemanja in srce brez tolažbe. Kot, da se je  ustavil čas, ne 
samo zate, Marko, ampak za vse, ki smo v dneh, ko si bojeval 
usodno bitko življenja, upajoč spremljali tvoj neenak boj, v 
katerem si sicer telesno klonil, duhovno in moralno pa ostajaš 
med nami. Pesem zvonov v večernem mraku je  z morečo, kot 
iz lastnih neder trgajočo melodijo, oznanjala tvoje slovo in 
pokopala vse, človeški naravi usojene upe. Tisti večer je Gornji 
Grad onemel in se pogreznil v tišino, katero je  motila le neus
tavljiva ura v zvoniku. Preveč je  majhnosti in nezmožnosti 
dojemanja v naravi človeške zavesti, da bi zmogla in hotela 
krotiti nemo bolečino izgube. Vsak človek je  svet in usoda zase, 
edinstven in dragocen. A le malo med nami biserov z močnim 
in blagodejnim bleščanjem. Že sama misel, da ne bomo nikoli 
več srečevali treh src tvojega avtobusa, s katerim si dan za 
dnem vsa dolga leta z nasmehom in šalo, mogoče tudi nikoli 
izrečeno grenkobo, vozil ljudi po tebi tako dragi Savinjski dolini, 
vzbuja tiho hrepenenje. Neslišno jesensko umiranje narave in 
njenih prostranih gozdov simbolizira tvoje slovo od logov in 
stezic, prostranih s šumečo melodijo listja prekritimi jasami, kjer 
si s svojimi lovskimi tovariši našel trenutke oddiha in sprostitve. 
In vendar se bo vse v naravi, kar utrujeno lega k počitku, ob 
prvih spom ladanskih žarkih sonca ponovno prebudilo  v 
življenje, le ti Marko si odšel brez vrnitve. Tega od tebe nismo 
vajeni, zato je  bolečina toliko večja. Tolažilna je  misel, da je 
ljudi, kakršen si bil ti, malo. Pregloboke in preveč krvave vrzeli 
ostajajo za njimi. S tvojo smrtjo smo izgubili vsi zvestega in 
vdanega sopotn ika. Lovci, gasilc i, lokostre lc i, vsi ostali 
športniki, kulturniki te r sleherni izmed nas je od tebe pričakoval 
in tudi dobil več, kot bi si smeli želeti. Čeprav prepozno, se 
zavedamo, da je s teboj legel k počitku del kraja in doline, del 
vsega, za kar si živel, soustvarjal in prenašal na mladi rod. Solze 
in nepregledna množica nemo pričujočih pogrebcev ne sežejo 
v globino tvojega večnega domovanja, so pa dokaz, da nisi živel 
zaman.

E d i M avrič

M LA D I D O PISN IK I -

Obisk na grobu 
očetovega očeta

Zgodaj zjutraj smo se z avtom odpeljali v Gradec, tam je  pokopan moj 
star ata. Ko smo prišli tja, smo prižgali vsak po eno svečo in za dolgo 
časa umolknili in se zamislili vsak v svoje. V meni je  ves čas bila misel: 
"Saj to je bil moj ded - stari ata, oče mojega očeta in zakaj je  ostal v 
tujini za vselej? Nikoli ga ne bom videla, nikoli se ne bo vrnil. Tam bo 
ostal vse večne čase. M i ga bomo hodili obiskovat na dneve mrtvih. 
Toda koga bomo obiskovali? Saj ga sploh ne poznam. Zagledala sem 
se v atija in si mislila: "To je tvoj oče in imel s i ga rad, kot te imam jaz." 
Zdaj ga ni več in za njim so ostali le lepi spomini.
Si ga sploh poznal? Se ga spominjaš ? Ko pa si takrat imel komaj slaba 
štiri leta, ko so ga Nemci ustrelili.
Mislim si in mislim, a na tisoče vprašanj ne najdem nobenega 
odgovora.

S aša  Š tig lic  
v  5. r. O Š, N azarje



NK Elkroj Mozirje
SUMO NAVDUŠENJE JE PREMALO

Nogometni klub Elkroj iz Mozirja, ki nas je 
še pred nekaj sezonami uspešno zastopal 
v prvi s lo v e n s k i lig i, je  b il vse do 
letošnjega aprila tako rekoč v popolnem  
razsulu. Igralci so se razkropili, uprava je 
razpadla, igrišče je osamelo, oprema se je  
raztepla neznano kam. Vse do letošnje 
spom ladi, ko je  skup ina nogom etn ih  
zanesenjakov sklenila, da klub ponovno 
oživi in ga z nastopanjem v ligi postopoma 
postavi na trdne noge.

20. aprila je bil tako na občnem zboru kluba 
imenovan nov upravni odbor na čelu s pred
sednikom Dominikom Miklavcem in tajnikom 
Milanom Peterneljem. Člani odbora so si za 
začetek zadali konkretne naloge, vendar so 
meseca junija ugotovili, da so večinoma še 
nerealizirane. Resneje se je  pričelo glede 
vključitve kluba v medobčinsko nogometno 
ligo Celje delati šele julija. Milan Peternelj se 
je  preko poznanstev v Nogometni zvezi 
Slovenije največ angažiral glede registracije 
igralcev, slednje pa je  uspel za člansko in 
kadetsko ekipo ter ekipo starejših pionirjev 
zbrati Ivi Slaviček. Vzporedno s tem so se 
pojavili tudi problemi z opremo igralcev in 
igrišča. Potrebno je  bilo tudi pridobiti sredstva 
za prevoze na tekme in za plačilo sodnikov. 
Po besedah Milana Peternelja, je  s sredstvi v 
okviru svojih možnosti prva priskočila na 
pom oč o b č inska  špo rtn a  zveza . N ekaj 
opreme je nabavilo  podjetje Elkroj, ki je 
prispevalo tudi nekaj denarja, vendar kot 
generalni sponzor, po katerem se klub tudi 
imenuje, občutno premalo. Del sredstev je

prispeval še občinski izvršni svet, to pa je  tudi 
vse. Denarja je  veliko premalo, da bi se pokrili 
vsi stroški. Velik problem ostaja tudi igrišče 
samo, ki so ga minimalno usposobili z udar
niškim delom posameznikov, še vedno pa ni 
slačilnice s prepotrebno vodo za umivanje. 
Igralci se tako lahko po treningih in tekmah 
oprhajo le s curkom mrzle vode iz cevi za 
zalivanje. Gornjegrajsko podjetje Smreka je 
sicer prispevalo vrtno hiško, a slačilnice je 
vendarle treba urediti v skladu z zahtevami in 
normativi nogometne zveze. Glede tega 
tečejo razgovori z vodstvom Zgornjesavinjske 
kmetijske zadruge, ki je  lastnik objekta, v 
katerem je restavracija Gaj.
Nastopanje v medobčinski nogometni ligi pa 
ven d arle  teče  napre j.
Rezultati res niso blesteči, 
vendar je treba razumeti, 
da č lanska  ekipa 
vprašanje trenerja  nima 
us trezno  rešeno. Tudi 
domači gledalci zahtevajo 
glede na razmere v katerih 
se igralci pripravljajo na 
tekme, marsikdaj preveč.
In ker se vse skupaj ne 
odvija tako kot po maslu, 
se je  navdušenje nekaterih 
sp rem en ilo  v m etan je  
polen pod noge drugim. Le 
še ve lika  vo lja  igralcev 
samih in posameznikov v 
vodstvu kluba še drži vse 
stvari v teku. V nasprot
nem primeru bi prišlo do

vnovičnega izdiha, še preden bi se zadeve do 
neke mere utekle.

Po končanem jesenskem delu prvenstva bo 
zato znova sklican občni zbor kluba, kjer 
bodo morali razčistiti vse nakopičene težave, 
tako kadrovske kot tehnične in finančne. Le 
tako bo mogoče ekipo primerno pripraviti za 
nada ljevan je  p rvenstva  spom lad i 1994. 
Človek pa se pri vsem tem tudi ne more 
znebiti občutka, da je med posamezniki še 
veliko odprtih in nedorečenih vprašanj iz 
prejšnjega, neslavno končanega obdobja, ko 
je NK Elkroj v slovenskem nogometnem pros
toru veliko pomenil.

K F

Pred tekmo z NK Ljubno

Ljubenci boljši od 
Mozirjanov

Zgomjesavinjski nogometni derbi, ki so ga strastni ljubitelji 
te igre z nestrpnostjo pričakovali, ni izpolnil vseh pričakovanj. 
Že zaradi tega, ker je razlika v kvaliteti med moštvoma 
Ljubnega in Elkroja iz Mozirja, ki sta se pomerili v soboto, 
16. oktobra, prevelika. Domačini z Ljubnega so brez težav 
opravili s svojimi tokratnimi nasprotniki, končni rezultat 4: 
0 to samo potrjuje. Naziv domačini bi pravzaprav morali dati 
v narekovaj, saj za ekipo NK Ljubno igrajo igralci iz cele 
doline, v prvi postavi na sobotni tekmi je bilo celo moč našteti 
šest igralcev Elkroja iz minulih let. Ljubno ostaja tako tudi 
dva kola pred koncem v samem vrhu medobčinske lige, 
medtem ko bo Elkroju pot nekoliko težja.
Ljubno bo v soboto gostovalo pri Usnjarju v Šoštanju, v 
zadnjem kolu jesenskega dela prvenstva pa bo doma gostilo 
Kovinarja iz Štor. Elkroj potuje v soboto na gostovanje v 
Zreče k ekipi Uniorja, za jesensko slovo od domačih gledal
cev pa se bo v Mozirju pomeril z Usnjaijem iz Šoštanja.

K F

P O Z D R A V  IZ T I R A N E

Iz glavnega mesta Albanije nam je  pozdrave poslala slovenska 
sodniška trojka, v kateri je  bil tudi Vili Krajnc iz Gornjega Grada, ki 

je  tamkaj uspešno sodila svojo prvo mednarodno klubsko nogomet
no tekmo, čestitamo!



S p o m e n i k  F r i s c h a u f u  i n  K o c b e k u

Namen mojega pisanja ni negiranje zaslug omenjenih mož v naslovu, ki jih  
nedvomno imata na področju raziskovanja Savinjskih planin, ampak želim 
osvetliti tudi zasluge domačinov, ki so za razvoj planinstva prav tako izredno 
velike in ostalo ozadje v zvezi postavitve in odkritja spomenika.
Znano je, da je Planinsko društvo Celje postavilo in organiziralo odkritje 
spomenika dr. Frischaufu in Kocbeku v osrčju Logarske doline - zaščitenem 
območju kot krajinski park. Znano pa je  tudi, da ustrezno dovoljenje za 
postavitev spomenika, ki ga je izdala občina Mozirje, še vedno ni veljavno, 
ker je bila na odločbo vložena pritožba na Ministrstvo za okolje, Ministrstvo 
pa je pritožbo vrnilo občini Mozirje, ki jo  mora smatrati kot obnovo postopka, 
ker v postopku niso sodelovali mejaši (sodeloval ni nihče od domačinov ali 
KS Solčava). Domačini pa bi b ili sposobni ponuditi bolj primemo lokacijo, 
s katero bi se vsi strinjali. Ena izmed njih bi lahko bila tudi v spominskem 
parku v Solčavi. PD Celje je na takšen način gradilo tudi druge objekte, eden 
izmed njih je ravno "Dom planincev". Kot kaže, je to praksa veljakov PD 
Celje, da najprej objekt zgradijo in nato izsilijo dovoljenje. Govornik na 
prireditvi je najprej nanizal zasluge možema, katerima spomenik je bil odkrit, 
zatem pa predvsem zasluge PD Celje za razvoj planinstva in celotne 
Zg.Savinjske doline. V njegovem izvajanju niso niti z eno besedo bili 
omenjeni domačini. Smatram, da ob bok dr. Frischaufu in Kocbeku vsekakor 
sodi Janez Piskernik, ki se je (podatek vzet iz knjige Frana Kocbeka) leta 
1863 poročil pri Plesniku v Logarski dolini (takrat seje rodil Fran Kocbek). 
Dr. Frischauf seje pri njemu prvič zglasil po 11 letih, torej leta 1874. Od tedaj 
dalje je bil Piskernik takorekoč vodič dr. Frischaufu po Savinjskih planinah 
pri njegovem raziskovalnem delu, saj je dodobra poznal vse poti in pasti po 
Savinjskih planinah. Prav tako se je razvilo tesno sodelovanje med Pisker
nikom in Kocbekom, ko sta se prvič srečala leta 1887. Vse te podatke lahko 
bralec najde v že omenjeni knjigi Frana Kocbeka "Savinjske Alpe", k ije  izšla 
leta 1926 v Celju.
Vsekakor pa so bili poleg Piskernika zaslužni še dragi domačini. Naj mi bo 
dovoljeno, da jih  nekaj naštejem: Miha Plesnik, prof. Štiftar, Franc Herle (po 
njem se imenuje smer v severni steni Ojstrice) id. Po Francu Herletu (padel 
v NOB) je bil leta 1953 imenovan dom v Logarski dolini. Prav po zaslugi PD 
Celje, je to ime izginilo, kar lahko smatramo kot norčevanje in podcenjevanje 
domačinov tega območja. To se je odrazilo tudi na sami prireditvi, saj so 
domačini takorekoč bojkotirali udeležbo. Voditelji prireditve so v nagovora 
pozdravili prisotne, med dragim tudi sorodnike dr. Frischaufa, ni pa se jim  
zdelo vredno povabiti na prireditev v Solčavi živečega sina od Kocbeka g. 
Franca Kladnika. Morda zato, ker je bil nezakonski? A li pa se jim  zdi morda 
sramotno priznati, da je Fran Kocbek poleg ljubezni do planin gojil tudi 
ljubezen do domačink!?
Iz vsebine je  le delno razvidno, da do sedaj ni nihče hotel upoštevati pri 
posegih v naše okolje domačinov, tako tudi ne PD Celje. Povedati pa moram, 
da si bomo domačini v bodoče močno prizadevali, da bodo naši predlogi in 
zahteve upoštevani, predvsem tu mislim na varovanje naravnega okolja, 
predvsem pa še območja, ki je zaščiten kot krajinski park. To bodo morali 
dojeti in se sprijazniti tudi v PD Celje. Zato tudi niso zastonj vprašanja in 
negodovanja domačinov, če res nismo sposobni skrbeti za objekte in 
planinske postojanke na našem območju, saj so bili zgrajeni iz skupnih 
sredstev in si zato tega ne more in ne sme lastiti nekaj posameznikov. Upam, 
da se bodo nad tem zamislili tudi na PZ Slovenije.
Morda je  še kdo izmed udeležencev prireditve začutil zapostavljenost 
domačinov s strani PD Celje, ali pa je bil to samo predsednik republike 
Slovenije g. Milan Kučan, ki je v svojem nagovora po odkritju spomenika 
dejal: Naj z njim živijo skladno in lepo domačini, k i so več kot dragi zaslužni, 
daje Logarska dolina takšna kot je.

P e te r P lesn ik  
Loga rska  d o lin a  11a

" N e  p o d  t a k š n i m i  p o g o j i "

Da si bodo bralci lahko ustvarili objektivno sliko o dogajanjih v 
zobozdravstvu in ker ima vsaka resnica pač tudi dve plati, odgovarjamo na 
članek v zadnji številki Savinjskih novic pod naslovom "Ne pod takšnimi 
pogoji" (pogovor z dr. Petrom Deiejo).
Skupščina občine Mozirje je na svoji seji dne 11.10.1991 sprejela Odlok o 
ustanovitvi javnega zavoda za zobozdravstvo Zgornje Savinjske doline. Dr. 
Deleja je bil imenovan za v.d. direktorja zavoda. Ker v enem letu ni izvedel 
razpisa za imenovanje direktorja, je to storil na urgenco pristojnega uprav
nega organa, se na razpis tudi prijavil in bil ob soglasju Skupščine občine

imenovan za direktorja Zavoda. Torej je b il ves čas aktivno angažiran pri 
vodenju zobozdravstvenega zavoda in vse, kar navaja v zvezi z iztrošenostjo 
opreme itd., lahko v precejšnji meri pripiše tudi sebi.
Dne 3.3.1993 mu je  sindikat vročil 7 zahtev, k i so se nanašale na sredstva za 
plače (uskladitev s kolektivno pogodbo, posojanje sredstev zavoda, obraz
ložitev, zakaj na seje sveta zavoda niso vabljeni predstavniki sindikata). 
Nepripravljen na dialog s sindikatom, je dne 5.3.1993 podal zahtevo za 
razrešitev z delovnega mesta direktorja. O razrešitvi je odločal svet zavoda, 
soglasje k njej je podala Skupščina občine na seji dne 19.3.1993, hkrati pa je 
bilo na istem zasedanju dano soglasje k imenovanju dr. Ane Lenko za v.d. 
direktorja.
Dr. Ana Lenko je  s strpnim odnosom do nasprotne strani, to je sindikata in 
posluhom za probleme zaposlenih v Zavodu, pristopila k razreševanju zadev
- po naši oceni zelo uspešno.
Kot aktivni tvorec pri oblikovanju samostojnega Zavoda je, kot kaže, dr. 
Deleja pozabil, kaj določa Zakon o zavodih o premoženju zavodov. Za 
osvežitev citiramo del 65. in 66. člena tega Zakona: Premoženje, ki je 
družbena lastnina v upravljanju delovne organizacije, ki nadaljuje delo kot 
zavod, postaneš 1.4.1991 lastnina ustanovitelja.
Če je bil objekt, s katerim upravlja delovna organizacija, ki nadaljuje delo 
kot zavod, zgrajen s samoprispevkom, je objekt lastnina občine, na katerem 
območju je objekt.
Navedene določbe jasno opredeljujejo, da zdravstveni domovi niso last vseh 
in da nihče kot posameznik nima prednostne pravice nad temi objekti, pa če 
bi bil to tudi zobozdravnik z dvajsetletnim delom.
Iz 17. člena Odloka o ustanovitvi javnega zavoda za zobozdravstveno dejav
nost je  razvidno, da je premoženje zavoda last ustanovitelja, s katerim 
upravlja zavod. Zavod lahko razpolaga s premičnim premoženjem, z 
nepremičnim pa samo po predhodnem soglasju ustanovitelja.
Dr. Deleja je 12.7.1993 dal vlogo za koncesijo (opravljanje zasebne 
zdravstvene prakse). Zakon o zdravstveni dejavnosti precizno določa pogoje, 
kdaj zasebni zdravstveni delavec lahko opravlja zasebno zdravstveno dejav
nost. Eden od pogojev je, da ima zagotovljene ustrezne prostore, opremo in, 
če zahteva narava dela, tudi ustrezne kadre. Zakon nikjer ne določa, da se 
mora zasebna zdravstvena dejavnost opravljati v zdravstvenem domu. Torej 
ga nihče, še najmanj pa kak posameznik ne ovira pri zasebni praksi.
V vsakem primera pa je odveč bojazen, da bi se v ZP Mozirje poleg 
zdravstvene dejavnosti prodajal burek. Za normalno delo, kljub adaptaciji in 
zgrajenemu prizidku v ZP še tako primanjkuje primernih prostorov. Zdi se, 
da dr. Deleja ob uveljavljanju lastnih interesov pozablja na določila zakonov 
in sedanje sodelavce.

S e k re ta r ia t z a  občo  u pravo  in  
d ru žb e n e  d e ja v n o s ti S O  M ozirje

S p o š t o v a n o  u r e d n i š t v o !
Delavci ZG O RN JESAVINJSKEG A ZD R A V S TV E N E G A  DO M A 
MOZIRJE smo ogorčeni nad članki novinarjev, ki se če nekaj časa pojavljajo 
v lokalnem časopisju. Predsednik IS g. Božič (svetovalec firme Božič d.o.o.) 
nas predstavlja bralcem kot "grabežljivce", češ, da si izplačujemo nezakonito 
visoke osebne dohodke in si privoščimo še drage "bonitete":
- nezakonita prodaja službenih avtomobilov
- visoki osebni dohodki zdravnikov na račun dragih zdr. delavcev
- ogroženost proračunskega denarja, ki gaje moral g. A. Božič "shraniti" v 
ZKZ Mozirje za obresti R + O %, ker bi si ga sicer, kot pravi, v evforiji razdelili 
v plačah itd....
Vse take obtožbe mečejo slabo luč na zdravstvene delavce našega zavoda. 
Želimo, da bi novinarji vse te zlonamerne obtožbe pred objavo preverili pri 
nas (ali v zapisniku SDK) in o tem ne bi enostransko poročali le s sej Izvršnega 
sveta in Skupščine, kjer mi seveda nimamo možnosti ugovora.
Sicer pa naj o vsem tem razsodi sodišče!

IO  s in d ika ta  de lavcev  
Z g o rn je s a v in js k i zd ra v s tv e n i dom  

M ozirje

K r s t  p r i  s k u p š č i n i  m o z i r s k i

Naj se na začetku tega pisma najprej zahvalim volilcem, k i ste mi izkazali 
zaupanje in mi s tem dali priznanje, da sem do sedaj ravnal po vaši volji. 
Naj ne izgleda kot jadikovanja, če v isti sapi povem, da, žal, kaj dosti v tej 
"butalski skupščini", kot jo  mnogi imenujejo, ne bom mogel storiti. Da ne 
bom mogel narediti revolucije, m ije  bilo jasno, še preden sem prvič prišel 
kot odbornik v skupščinske prostore. Da pa bodo te seje tako nekonstruktivne,



P I S M A  B R A L C E V

kot je bila prva, tega pa tudi nisem pričakoval. Naj poskusim v nekaj stavkih 
opisati, kako je izgledalo zasedanje 5. seje Zbora KS in nadaljevanje (prvič 
je bilo prekinjeno zaradi nesklepčnosti) 26. seje SO Mozirje.
Seja zbora KS je imela samo tri točke in sicer mojo verifikacijo, potrditev 
dnevnega reda in razno. Zato je bila dokaj hitro končana pa še hitreje bi bila, 
če ne bi postavil z niti najmanjšim namenom provokacije vprašanja, če je 
možna tudi običajna nezaupnica preds. IS poleg konstruktivne. To pa je poleg 
odgovora s strani občinske sekretarke izzvalo tudi reakcijo nekaterih ostalih 
članov zbora. In sicer s strani g. Dobrovca: "A li bomo spet začeli?" In s strani 
g. Mavriča, da če bomo spet to začeli, bomo slabši kot otroci, k i se na svoji 
skupščini lahko veliko več zmenijo, kot mi, kajti sklep skupščine je bil, da se 
počaka tako dolgo, da SDK preveri pravilnost delovanja IS.
Lepo in prav, če je bilo tako sklenjeno, ker pa jaz nisem zavezan nikomur 
drugemu kot volilcem, ki so me izvo lili (kateri pa niso otroci), imam vso 
pravico delati tako, kot je  njihova volja in ne tako, kot je volja ostalih članov 
skupščine. Za te ljudi pa je dovolj že to, da je SDK ugotovila nepravilnosti 
pri delu g. Božiča v zdravstvu, da jim  je javno grozil na zboru krajanov, da 
na sejah IS zastopa firmo Božič d.o.o. in še bi lahko naštevali nepravilnosti, 
k i jih  počne predsednik. Nenazadnje tudi kronične nesklepčnosti skupščine 
so v neposredni zvezi z njim, saj so takrat, ko nezaupnica ni uspela, nekateri 
jasno povedali, da na tako skupščino ne bodo hodili. Da pa ni bilo dovolj 
poslancev na sejah, ko je  bila na dnevnem redu nezaupnica, pa ima itak 
neposredne zasluge on, kar si je upal celo objaviti v časopisu.
Zato, gospe in gospodje odborniki, vas na tem mestu javno pozivam, da 
zbiram deset podpisov za glasovanje o nezaupnici, če se mi telefonsko javite, 
pridem ponj tudi k vam. Seveda pa je  podpisati ali pa ne povsem vaša volja, 
saj ste tudi enako kot jaz zavezani samo svojim volilcem in če smatrajo, da 
imamo dobrega preds. IS, pač ne boste podpisali.
Mogoče bo kdo rekel, da bomo spet po nepotrebnem izgubljali energijo, ko 
bi lahko počeli kaj bolj pametnega. Vprašam vas: "A lije  pametno skoraj dve 
uri razpravljati o plači predsednika jc i ima sedaj, ko nima več 70% stimulacije 
na osnovno plačo, katera mislim da je nekje okrog 120.000 SIT, na občini 
šele šesto po višini, to pa zato, ker je  vodjem služb dvignil stimulacijo za 40% 
?!
Seveda seje oglasil g. Božič in pripomnil, da ne bi kdo mislil, da se "cufa" 
za plačo, temveč da za to plačo lahko še samo manj in slabše dela !!
A li vam je vseeno, spoštovani kolegi odborniki, da vam grozi s slabšim delom 
nekdo, katerega ste v i postavili na to mesto?
Ker je bilo zasedanje na robu sklepčnosti, je  po pobegu enega ali dveh 
odbornikov predsedujoči ugotovil, da nismo več sklepčni in zaključil sejo. 
Ker smatram, da o opravičeni oz. neopravičeni odsotnosti ne more soditi 
nihče drug kot ljudje, ki so odbornike izvolili, objavljam pač vsa imena 
odsotnih na petkovi skupščini. Lahko ste prepričani, da današnja objava imen 
ne bo zadnja, saj sem prepričan, da ljudje hočejo vedeti, kdo jih  zastopa oz. 
nezastopa v skupščinskih klopeh.
Odsotni na skupščini 15.10.93: Vida Cajner, Jože Mutec, Robert Klemenak, 
Franc Miklavc ml., Jože Poznič, Zvone Poličnik, Ivica Rakun, Vera Slokan, 
Franc Sirko, Ivan Atelšek, Franc Bezovšek, Peter Cajner, Cveta Goličnik, 
Vido Prašnik, Peter Sirko, Jožef Veninšek, Stanko Zagožen, Franc Bider- 
Krefl, Zdravka Hriberšek-Ladinek, Jože Kumer, Andreja Pečnik,Rade 
Rakun, Herman Remic, Danica Vezočnik, Anton Venek, Stane Zagožen, 
Drago Zagožen.

M irko Zam ern ik , 
P odvo lov ljek

P r o s l a v l j a n j e  k o č e v s k e g a  z b o r a

Da bi Kočevskemu zbora dali večjo težo in pomen, mu hočejo nekateri 
pripisati že kar osamosvojitvene elemente in prvine slovenske državnosti. 
Dogodke opisujejo iz šolskih učbenikov, za katere se ve, da so pisani po 
diktatu in pristransko. Ce je  resnično kateri izmed takratnih odposlancev 
verjel, da Kočevski zbor polaga temelje slovenski državnosti, seje lahko kaj 
kmalu prepričal, daje bil namen organizatorjev Kočevskega zbora drugačen. 
Voditelji in organizatorji Kočevskega zbora so s tem dejanjem želeli 
uzakoniti revolucionarno pravo, kar pomeni, da so hoteli komunisti 
legalizirati vsa zločinska dejanja in likvidacije, ki so jih  izvajali nad lastnim 
narodom, pod krinko "osvobodilnega boja".
KP je  pošiljala svoje kadre na šolanje v SZ, nazaj pa so prihajali kot nekdaj 
janičarji - izurjeni za revolucionarni prevzem oblasti.
Lahko je sedaj, koje DEMOSOVA vlada vložila vse napore za osamosvojitev 
Slovenije in jo  tudi uresničila, govoriti: ja, saj smo komunisti imeli že pred 
50 leti to v načrtu. B ilo je  ravno obratno, 50 let so komunisti brez sramu vodili

raznarodovalno politiko, važna in prva je  bila idejna pripadnost in ne narodna 
zavest. Ne gre zameriti, če kdo nima zgodovinskega spomina, ali pa se je 
pozneje rodil, kako je vodstvo ZK opravilo s tistimi, k i so samo glasno sanjali 
o slovenski državnosti in samostojnosti. Lahko pa si za celovito in objektivno 
poznavanje naše polpretekle zgodovine, preberejo poleg zajemanja modrosti 
iz šolskih učbenikov, Marxovega Kapitala in Kardeljevega Samoupravljanja 
še na pr. : V znamenju Osvobodilne fronte iz leta 1943, C iril Zebot - 
Neminljiva Slovenija, Ivo Žajdela - Komunistični zločini na Slovenskem, 
Mirko Munda - V imenu ljudstva, France Pibernik - Jutro pozabljenih, France 
Cerar - Partizan nekoliko drugače, France Gram - Vetrinska tragedija, Ivan 
Korošec - Sveti Urh, Druga plat zvona in Prva nacionalna ilegala, Franc Sodja 
- Pred vrati pekla, Ludvik Ceglar - Nadškof Vovk, Goli otok i.t.d.
45 let so komunisti z enostranskim učenjem in zapovedanim molkom drage 
strani pretvarjali našo polpreteklo zgodovino. 45 let smo b ili slovenski verniki 
prisiljeni živeti kot v katakombah, ko se nismo smeli niti razjokati na 
zamaskiranih in onečaščenih množičnih grobiščih naših rojakov - mučencev, 
ki so jih  iz samega hudičevega sovraštva do Cerkve in krščanstva ukazali 
likvidirati voditelji KP.
Tudi zaradi komunistične objestnosti smo za vedno izgubili vitalne dele 
slovenskega ozemlja, saj so po pripovedi očividcev komunistični "os
voboditelji" Trsta in Gorice, plenili trgovine in uničevali dobrine. Kdo pa bo 
sprejel "osvoboditelje" s takšno "kulturo" in maniro?
Kočevski zbor, odnosno, organizatorji Kočevskega zbora so pripravili plodna 
tla za ustoličenje polstoletnega totalitarnega komunističnega sistema. O 
slovenski samostojnosti in državnosti pa še sanjati ni bilo dovoljeno.

Ivan  G lušič, Loke  p r i  M o z irju

K R O N I K A

6.10.1993 sta se v prazno stanovanje,ki je  last občine, v bloku v 
Nazarjah nasilno vselila Andrej K. (23) in Andreja S. (20) iz Nizke. 
Zoper oba sledi kazenska ovadba na temeljno javno tožilstvo.

10.10.1993 je ob 12.10 uri Jože K. (42) iz Planine vozil osebni avto iz 
Tera proti Rastkam. Nasproti mu je  z osebnim avtomobilom pripeljala 
Marija L. (42) z Ljubnega ob Savinji, ki je  vozila pod vplivom alkohola. 
Ker je zapeljala na sredino vozišča, se je Jože K. z vozilom umaknil 
na bankino, na kar se je  vozilo prevrnilo v potok. Pri tem se je  sopotnica 
v njegovem vozilu lažje telesno poškodovala. Zoper Marijo L. so 
napisali predlog sodniku za prekrške.

11.10.1993 je ob 20.45 uri Pantelija M. (62) iz Slavonskega Broda, 
začasno stanujoč v Nazarjah, vozil kolo, na katerem ni gorela luč, s 
prostora pri bencinskem servisu v Nazarjah na regionalno cesto. 
Zapeljal je  proti sredini vozišča, zavil levo proti Radmirju in nato zavil 
nazaj v levo proti robu vozišča. V tem trenutku je iz smeri Radmirja z 
osebnim avtomobilom pripeljala Bernardka Z. (21) iz Florjana pri 
Gornjem Gradu. Prišlo je do trčenja, pri katerem je kolesar padel na 
pokrov motorja vozila in nato na vozišče. Pri tem se je  tako hudo 
poškodoval, da je  med prevozom v bolnišnico umrl. Zoper Bernardko 
Z. bo podana kazenska ovadba na temeljno javno tožilstvo.

V času od 9. do 14.10.1993 je  neznani storilec na gradbišču obvoz
nice na Ljubnem ob Savinji storil tatvino betonskih cevi, armaturnih 
mrež in jeklenk za plin. S tem je oškodoval podjetje Primorje 
Ajdovščina za približno 85.000,00 SIT.

15.10.1993 je ob 20.10 uri vozil osebni avto iz Radmirja proti Mozirju 
Venčeslav L. (56) iz Mozirja. Ko je pripeljal v bližino stanovanjske hiše 
Savinjska cesta 60 v Mozirju, je s sprednjim desnim delom vozila trčil 
v pešca Štefana B. (50) iz Sp. Rečice, ki je hodil v smeri proti Radmirju. 
Pešca je pri trčenju vrglo na obrežje reke Savinje, kjer je obležal hudo 
telesno poškodovan. Venčeslav L. je odpeljal s kraja nezgode in je  bil 
izsleden 17.10. Zoper njega bo podana ovadba na temeljno javno 
tožilstvo.

17.10.1993 je  ob 02.50 uri z glasno glasbo motil nočni red in počitek 
najemnik diskoteke Jumbo v Mozirju, Marjan O. (31) iz Velenja. Za 
svoje početje se bo moral zagovarjati pri sodniku za prekrške.



O G L A S I

l e s a r s t v O d o o  

železnina Hudovernik
Cesta talcev 11. Velenje 
tel. (063) 853 982

UGODNO:
Jupol 30 kg 
Dekoral 30 kg 
Belton 4 lit 
Beltop 4 lit
Lak za parket za c. 20 m2 od 
Lepilo za parket za c. 20 m2

2.280,00
1.350.00
2.090.00
3.060.00 

3.600,00 dalje
3.900.00

Okovje za okna, vrata ter za ostalo stavbno pohištvo 
Vodovodni material
M o ž n o s t  p l a č i l a  na  2 a l i  3 č e k e .

Marinet (D
Z a v r t i te  te le fo n sk o  š te v ilk o  4 4 1 -4 4 1  in  p o iz -  
v e j te  o  iz d e lk u , k i g a  n a m e ra v a te  k u p iti , ali 
s to r i tv i ,  k i j o  ž e l i te  u p o ra b iti.
* Vas z a n im a jo  cena , p la č iln i p o g o ji ,  k ra j.  

n a k u p a ?
* B i ra d i p r im e r ja li , k u p ili d o b ro , p a  Vam  

p r im a n jk u je  d ra g o cen eg a  časa?
In fo rm a c ije  so  b re zp la č n e , p o k lič i te  4 4 1 -4 4 1 .

I N F O R M A C I J E

V Parižljah je ob cesti proti Polzeli, kakšnih 300 metrov od križišča z regionalno 
cesto, gledano iz smeri Braslovč, zrasel lep kupček trgovinic, č e  tamkaj zavijete 
levo, vas ozka krajevna cesta po dobrih 200 metrih, zadnjih 50 je makadamskih, 
pripelje do hišne številke 1, kjer ima sedež družinsko podjetje Cizej.
Danes že dodobra razvito podjetje, ki ima tudi lastno trgovino, ima svoje prve 
zametke v letu 1990, ko se je Ivan Cizej odločil, da se bo poleg službe v obliki 
popoldanske obrti ukvarjal z vodovodnimi in toplovodnimi instalacijami. Zaradi 
lokacijskih možnosti, zaradi težkih razmer, ki so vladale v podjetju, kjer je bil 
zaposlen, in zaradi možnosti zaposlitve svojih otrok je  leta 1991 registriral svoje 
podjetje, marca naslednjega leta pa je podjetje že odprlo svojo trgovino. Zaradi 
poznavanja razmerij na relacijah med proizvajalci in prodajalci se je odločil za 
specializirano trgovino in montažo vodovodnih instalacij in centralnega ogrevanja.
V podjetju sta bila sprva zaposlena skupaj s hčerko Matejo, sedaj pa so zaradi 
povečanega obsega dela zaposleni že trije. Montažo na terenu za podjetje Cizej 
izvajajo samostojni obrtniki in pogodbeni izvajalci.
Ponudba trgovine zajema s področja vodovoda: ves material za instalacije, kot 
so cevi, fitingi, odtočne cevi za kanalizacijo, material za opremo kopalnic, kot 
so pipe vseh vrst in cenovnih razredov, kopalne kadi, sanitarno keramiko 
domačih in tujih proizvajalcev, bojlerji - električni in kombinirani ter ostalo.

S področja centralnega ogrevanja nudijo ves material za klasične napeljave, za enocevni sistem in talno ogrevanje. Na zalogi imajo radiatorje različnih 
proizvajalcev, med katerimi še posebej izstopajo aluminijasti AKLIMAT radiatorji in lamelni KORADO 
radiatorji, ki so kvalitetno in cenovno zelo zanimivi. V ponudbi trgovine so tudi različne peči za centralno 
ogrevanje, od klasičnih na trda goriva do kombiniranih in specialnih na tekoča in plinasta goriva s 
pripadajočimi armaturami, gorilci in bojlerji. V sklop te ponudbe spadajo tudi cisterne za olje, kolektorji in 
bojlerji za solarno ogrevanje ter toplotna regulacija proizvajalca Firšt iz Mozirja.

Dejavnost podjetja Cizej pa je tudi montaža pri njih nabavljenega materiala (če gre za večje količine), 
oziroma izvedba vseh tovrstnih instalacij. Posebna ugodnost, na katero v zvezi s tem opozarjajo, je 
znižana stopnja prometnega davka. Po naročilu stranke izvršijo ogled na domu, popis in predračun 
materiala, dostavo in montažo instalacije. V primeru nakupa večje količine blaga je dostava na dom 
brezplačna.

Poglejmo še prodajne pogoje v trgovini Cizej! Omogočajo nakup na 3 do 5 čekov brez obresti, 5-odstotni 
popust pri gotovinskem plačilu v vrednosti nad 10.000 SIT, v teku pa so tudi razgovori z banko o možnosti 
dolgoročnejšega kreditiranja kupcev.
Delovni čas trgovine je ob delavnikih od 7.00 do 18.00, ob sobotah od 7.00 do 12.00. V nujnih primerih 
so strankam na voljo tudi izven delovnega časa. Za vse informacije lahko pokličete po telefonu 721 - 081. 
Cizejevi ugotavljajo, da bo vedno večji obseg poslovanja v bližnji bodočnosti terjal zaposlitev novega 
človeka, prav tako pa razmišljajo tudi o prostorski širitvi trgovine. "Treba je s časom v korak!" pravi glava 
družine, Ivan Cizej. "Ob tej priložnosti se želimo zahvaliti vsem našim strankam iz Zgornje Savinjske 
doline, ki jih, z veseljem povem, ni malo. Tudi poslej jih pri nas pričakujemo s konkurenčnimi cenami, 
bogato ponudbo in solidno postrežbo. Enako velja tudi za vse tiste, ki pri nas še niso bili. Parižlje niso 
daleč - obiščite nas!"

Ivan Cizej in hčerka Mateja
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TRGOVINA "TADI"
Tajnšek Diana, Gornji Grad, Tlaka 32, 

tel. 842-158 vam nudi:

-  rezervne dele Zastava, Golf, Lada, R4, motorne žage
Husquarna

- akumulatorje Topla, snežne verige
- olja za osebna vozila, kmet. mehanizacijo, mot. žage

■ antifriz: koncentrat 1/1 284,00 SIT, -  35 C 1/1 214,00 SIT 
- dodatni asortiman 

Ugodna cena olja Shell:
-su p er plus 1/1 551 ,30SIT 

- reti na X  (diesel motor) 5/1 2.403,00 SIT 
Pri nakupu nad 6.000,00 SIT možnost plačila na dva 
čeka! Pri gotovinskem plačilu nad 5.000,00 SIT 5 %  

popusta, nad 10.000,00 SIT 10 %  popusta!

Delovni čas: 8.00 do 12.00 in 14.00 do 17.00,
ob sobotah 8.00 do 12.00.

S E  P R I P O R O Č A M !

9 £ g 8 8 £ f t 8 8 £ f t 8 8 £ f c 8 g £ f t 8 8 £ f t 8 8 £ f t 8 8 £ f t 8 8 £ f t 8 g £ f t 8 8 £ f t 8 8 £ f t 8 g £ f t 8 8 £ f t 8 t  S N« ot

: SERVISIRANJE IN MONTAŽA ROLET, Z
I  ŽALUZIJ IN VERTIKALNIH ZAVES »
" HOČEVAR MILAN, ZADREČKA C.17, NAZARJE «
a  aa a
« PONUDBA «a  a
;  Predstavljamo vam dejavnost, ki bo predvsem usmerjena v ;  
J servisiranje in montažo vseh vrst rolet, žaluzij in vertikalnih “  
Z zaves. Z
■ V kolikor se odločite za servis (popravilo starih rolet, žaluzij, > 
« rolojev ali vertikalnih zaves), nas obvestite z dopisnico, « 
;  oglasimo se v najkrajšem času in vam brezplačno svetujemo, ;  
“  kar je najboljše za vas. Z
Z V primeru, da se odločite za nakup novih rolet, žaluzij ali J 
S vertikalnih zaves, pa vam lahko posredujemo kompletno « 
“  ponudbo konkurenčnih cen, vključno z montažo. »
« M
Z S  p o v a b ilo m  k  s o d e lo v a n ju  In  v  p rič a k o v a n ju  £ 
» v a š e g a  o d z iva  v a s  lepo  p o zd ra v lja m o ! »
s  sOC MB B
3 8 8 9 9 8 8 9 9 8 8 9 * 8 8 9 9 8 8 9 9 8 8 9 9 8 8 9 * 8 8 9 9 8 8 9 9 8 8 9 9 8 8 9 9 8 8 9 9 8 8 9 9 8 8 8

------- i

(m)Si\VU\j4V
PODJETJE TRGOVINE, 1UMZMA IN PROIZVODNJE p.o. MOZIRJE

Ugodna ponudba zimske konfekcije v 
Blagovnici MANUFAKTURA v 

Mozirju
*  o t r o š k e  b u n d e  

o d  5 . 1 9 7 , 5 0  d o  5 . 5 1 2 , 5 0  S I T

*  ž e n s k e  z im s k e  ja k n e

o d  8 . 2 5 0 , 0 0  d o  9 . 9 0 0 , 0 0  S I T

*  m o š k e  z im s k e  ja k n e

o d  7 . 8 3 7 , 5 0  d o  1 4 .3 5 5 ,0 0  S I T  

P o s e b n o  u g o d n o :  p u h o v k e ,  k i  s e  n o s i jo  

n a  d v e  s t r a n i  s a m o  1 1 .2 2 0 ,0 0  S I T  

Ne dovolite, da vas presenetita mraz in 
zima!

Oglasite se pri nas in z zadovoljstvom 
boste izbrali oblačila za hladne zimske dni!

J
T rg o v in a  z g ra d b en im  
izolacijskim materialom, 
Šm ihelska  c. 1

in

AKCIJSKA PRODAJA:
- beltop 4/1 3.099,00
- belton 4/1 2.089,00
- lesoton 4/1 1.699,00
- lesoton 1/1 399,00
- steklene prizme 289,00
- wap 130 bar 49.999,00
- cromoden 10 m2 7.499,00
- lak za parket (krautol 25 m2 Nemčija) 4.999,00
- pluta - uvoz
- raztezne posode 50 I 5.315,00
- izolacijske cevi za toplo vodo
Astraflex uvoz Avstrija

- toplotna črpalka 280 179.250,00

Plačilna kartica Eurocard SKB
Z a  s e d a n je  i n  b o d o č e  im e t n ik e  k a r t i c e  E u r o c a r d

S K B  v e l j a j o  n a s le d n je  u g o d n o s t i :

*  s a m i  iz b e r e t e  t e r m in  v  m e s e c u  z a  p l a č i l o  r a č u n a

*  s a m i  s e  o d lo č i t e ,  a l i  b o s te  r a č u n e  z a  u p o r a b o  

k a r t i c e  v  t u j i n i  p l a č e v a l i  v  t o l a r j i h  a l i  a m e r iš k ih  

d o l a r j i h

*  r a č u n e  p o r a v n a v a t e  le  e n k r a t  m e s e č n o  s  

p o lo ž n i c o  a l i  t r a j n i m  n a lo g o m

*  r a č u n e  la h k o  n a  o k e n c ih  S K B  b a n k e  p la č u je t e  

b r e z  p r o v i z i j e

*  im e t n ik o m  t e k o č ih  r a č u n o v  p r i  S K B  b a n k i  b a n k a  

l a h k o  o d o b r i  l i m i t  v  v i š i n i  d v a k r a t n e  m e s e č n e  

p la č e  z a  d o b o  1 2  m e s e c e v .

Izdajam o osebno, družinsko in poslovno  
kartico, pripravljam o tu d i zlato E urocard  
SKB kartico.

P odrobnejše  in form acije  v vseh poslovaln icah  SK B  banke.
Celje, M ariborska la ,  telefon 063 29-365; M ozirje, N a trgu 19, telefon 063 831-074; Žalec, K ardeljeva 12, telefon 063 712-211, 712-189.



ZAHVALA
ob smrti

CECILIJE BASTL

Vsem  sorodnikom, sosedom , znancem  za  darovano  
cvetje in sveče in gospodu Borisu Markežu za  

cerkveni obred.
Iskrena hvala

Žalujoči:sin Tone z družino

Ž iv lje n je  je  re s  k ru to  in sm rt 
n e izp rosna . M n o g o k ra t p ose že  
p rvo  tja  k je r  p re b iv a  na jve č ja  

s re ča  in z a d o v o ljs tv o  te r  za reže  
v  s rca  n e zn o sn o  bo leč ino .

ZAHVALA
ob težki izgubi dragega 

in skrbnega moža, atija in sina

KOS IVANA
iz Žlaborja

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom,prijateljem, nadvse dobrim 
sosedom in znancem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob strani, 
nam izrekli sožalje in sočustvovali z nami. Hvala vsem za darovano 

cvetje in sveče ter vsem, ki ste ga v tako velikem številu spremljali na 
njegovi zadnji poti.

Srčno se zahvaljujemo dr. Širku Franciju za vso skrb in tolažbo v 
njegovi hudi bolezni, enako sestri Majdi in Sonji. Hvala Kovinarstvu 

Ljubno, pevcem iz Ljubnega ob Savinji, kolektivu GIP Velenje za pos
lovilne besede, mojim bivšim sodelavcem ZKZ Mozirje. Prisrčna hvala 

gospodu patru Borisu in nazarskim gasilcem.
Hvala predsedniku IS Mozirje za iskrene poslovilne besede. 

Ž a lu jo č i v s i n je g o v i

O G L A S I

M e rc a to r  -
Z g o r n je s a v in js k a  k m e tijs k a  
z a d ru g a  M o z ir je  z .o .o .

V  t u r i s t i č n e m  n a s e l ju  " S o n č n i  p a r k "  v  

A n k a r a n u  p r o d a m o  n o v o  n e o p r e m l je n o  

d v o s o b n o  s ta n o v a n je ,  velik osti 50 ,28  m 2, 
v s e l j i v o  t a k o j .

Vse in form acije  na  tel. 063 832-282.

T r g o v in a  N O Č N I Š K R A T
razpisuje prosta delovna mesta:

1. POSLOVODJA - zahtevana srednja ali višja 
šola ekonom ske oz. komercialne smeri (1 
mesto)
- zaželjene delovne izkušnje 

2. PRODAJALEC - zahtevana trgovska šola ali srednja 
ekonomska šola (7 mest)
- zaželjene delovne izkušnje
Prosta delovna mesta so na Koroški 44 in Foitovi 4 v Velenju. 
Prošnje s kratkim življenjepisom in dokazili o izobrazbi pošljite 
v roku 8 dni od objave na naslov Trgovina Nočni škrat Foitova 
4 Velenje.
Izbrani kandidati bodo sklenili delovno razmerje za 
nedoločen oz. določen čas. Inf, tel.: 0609 - 613 - 842.

P o š e g a v o s ti in d o b r i volji, 
p ozn a n  s i b il  p r i  vse h  ljudeh, 
m nogo  jih , p re d vse m  dom ači, 

p o g re ša lo  bo  tvo j nasm eh.

V 75. letu starosti nas je za vedno 
zapustil dobri mož, ata in stari ata,

JOŽE BLEKAČ

V teh bolečih trenutkih se zahvaljujemo sosedom in sorod
nikom za nesebično pomoč, izraze sožalja, darovane vence, 
sveče in za svete maše. Lepa zahvala gasilcem, pevcem ter 

obema duhovnikoma za opravljen cerkveni obred. 
Posebna zahvala gospodu Novaku za čudovit, iz srca 

povedan govor.

Žalujoči: vsi njegovi.

ZAHVALA
ob boleči izgubi naše ljube žen e , m am e in orne

DRAGICE ŽIROVNIK

se toplo zahvalju jem o sorodnikom, prijateljem, 
sodelavcem , sosedom  in znancem , ki ste nam pisno 
in ustno izrazili sožalje, poklonili cvetje in sveče ter jo 

pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: mož Mirko, hčerka Marjana, sinova Mirko 
in Karl z družinami.



ljubljanska banka
Splošna banka Velenje d.d. 
Velenje

KRATKOROČNI GOTOVINSKI KREDITI
Pri denarnih težavah, ki jih prinaša jesen (nakup ozimnice, kur
jave...), vam pomagamo s kratkoročnimi gotovinskimi krediti z 
rokom vračila do 12 m esecev.
Kredit vam odobrimo takoj, če poslovno sodelujete z banko 
(prejemate plačo oziroma pokojnino preko banke, poslujete 
preko žiro računa pri banki).
Realna obrestna mera je 18% letno z mesečno revalorizacijo 
kredita. Višina kredita je  odvisna od vaše kreditne sposobnosti 
(prosta 1/3 plače, pokojnine oziroma neto zavarovalne osnove 
pri obrtnikih). Kredit se vrača v mesečnih anuitetah, najnižja 
začetna mesečna anuiteta pa je  7.500,00 SIT.
Primer: P ri kreditu 100.000,00 SIT znaša začetna mesečna 
anuiteta:
- 18.529,00 SIT z rokom vračila 6 mesecev 
-10.114,00 SIT z rokom vračila 12 mesecev

Če je 'n a š a  ponudba za vas dovo lj zanim iva, se oglasite v 
L jub ljansk i banki Splošni banki Velenje d.d., v Službi kreditne 
dejavnosti p reb iva ls tva v ekspozituri Šaleška in  ekspozituri 
M ozirje , k je r boste d o b ili tud i vse ostale inform acije.

ZA BISTRE GLAVE
Prijatelja si delita orehe.
Daj mi li enega, da jih bova imela oba enako. Pa daj ti meni enega, 
pravi drugi, pa jih bom jaz imel trikrat več kot ti. Koliko je imel kateri 
orehov?
Delitev jabolk
Prijatelj prosi svojega prijatelja, da mu pokloni eno jabolko, da bi jih 
imela oba enako. Ne, daj ti meni eno, da jih bom imel jaz še enkrat 
več kot ti. Koliko jabolk je  imel kateri?
Let vran po zraku
Po zraku leti jata vran, pa pravi prijatelj, poglej, teh pa je 100. Ne, mu 
odvrne drugi, ni jih sto. Če bi jih bilo še polovico več in še Ti zraven, 
pa bi jih bilo ravno 100. Koliko vran je  letelo v jati?
Rešitve bodo v 22. številki SN.

P e te r P lesn ik
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in fofiUve
Kako hudo na tekočem so naši politiki, priča tudi zadnja zaplemba 
slovenskih počitniških domov v Istri. Novinarji so zaprosili pravosod
nega ministra za izjavo glede tega, saj bi bilo pričakovati kakšne 
ukrepe s te strani, pa je bil njegov odgovor tako neprizadeto ses
tavljen in utemeljen, da "uradno" o tem še ni nič znanega (v naše 
počitniške hiše so med tem že vseljevali begunce), da podpisa 
ustreznega sporazuma o naši lastnini tam preko južnih meja še ni, 
da čakajo na uradno obvestilo sosedne države in takšne čudne 
besede... To iz ust ministra za pravosodje...! Pa je med tem bil 
kongres vodilne stranke, ki je nosilka oblasti v sosednji državi, in 
prav ta je določila ukrepe v zvezi s tujo (našo) lastnino.In na tem 
kongresu je bil kot naš predstavnik, nihče drugi, kot zunanji mini
ster... Kakšno naključje, ali pa tudi ne, da sta na tej slavnosti bila le 
dva tuja predstavnika, namreč naš in makedonski...

Kronična nesklepčnost mozirske skupščine postaja (je že) sinonim 
za skrajno neresen in ignorantski odnos poslancev do svoje volilne 
baze. Poleg tega, da trošijo denar davkoplačevalcev, s svojim 
visoko moralnim udejstvovanjem pri poglabljanju nakopičenih 
problemov prav gotovo ne delujejo v dobrobit doline in njenih 
prebivalcev. Bližajose lokalne volitve, zato bi kazalo ljudem predočiti 
spisek poslancev, predvsem tistih, ki so v preteklosti največkrat (ne 
glede na vzroke), z neudeležbo blokirali normalno delo skupščine. 
Naj ljudje zvedo, kdo je kdo.

Skupina poslancev, zadolžena za pripravo predloga rebalansa 
občinskega proračuna, je imela možnost, po diskretnemu namigu 
predsednika IS, sredstva, namenjena za poračun plač delavcev v 
upravnih organih, prekanalizirati in nameniti krajevnim skupnostim. 
Zaradi korektnih odnosov (menda?) tega niso storili. Sekretar Sek
retariata za občo upravo in družbene dejavnosti in sekretarka Sek
retariata za gospodarski razvoj, tinance in urejanje prostora sta na 
zasedanju skupščine baje obljubila ta denartakoj odstopiti poslancu 
KS Gornji Grad,ta pa zagotavlja, da bo porabljen v dobrodelne 
namene. Počakajmo, pabomo videli in vedeli. Za osvežitev spomina 
bi se kazalo spomniti, da smo v ljudskih krogih take in podobne 
poračune imenovali trinajsta plača. Če so tudi v pomanjšani obliki.

Star slovenski pregovor, ki pravi, da kdor hitro da, dvakrat da, kot 
kaže, za današnjo rabo ne drži kaj prida. Četrti davek, imenovan 
tudi samoprispevek, je sicer izpuhtel v nič, pa kaj bi tisto, saj 
poznamo tudi druge oblike "molže", s katerimi ljudi silimo, v upanju 
na uspeh, da odvežejo mošnjo z denarci. Potrebe obnove, adap
tacije in še kaj so seveda Bogu dopadljiva početja, samo pot se zdi 
ubrana na nekam znane melodije iz preteklosti. Pa še takrat so pele 
v drugačnih barvah. Je pa lahko kaliti čisto in težje čistiti umazano. 
Bogu božje in cesarju cesarjevo! Včasih se je nakazovalo prvemu 
po možnostih in drugemu po odmeri. Časi se pač spreminjajo. 
Kriteriji se izenačujejo, ljudje nergajo. Ampak zgolj to in nič več. 
Nekdo pač mora povedati, da se v vrču nosi voda po velikosti vrča 
in ne po želji nosača. Svetopisemska zgodba o prvih in poslednjih 
pa, kot kaže, sodi v ropotarnico. Vsakršna primerjava s primerljivim 
je zgolj neslučajna, potrebna in posledična v primerjavi siromaka z 
bogatinom.
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IME, PRIIMEK: 
NASLOV:

VODORAVNOM Rastlinovec; 8. Naziv za razne dobrodelne ustanove; 15. Smrtni boj; 16. Opuščanje končnega 
zloga v verzu; 17. Muslimanska sveta knjiga; 18. Namigovanje; 20. Evgenij Varga; 21. Bog vojne v grški mitologiji; 
22. Glavno grško pristanišče; 23. Planina pod Raduho; 25. Zdravilo; 26. Judovski verski vodja; 27. Francoski slikar, 
predstavnik novega realizma (Yves); 28. Aleš Kunaver; 29. Ime slovenskega literarnega kritika in esejista 
Kermaunerja; 30. Vrsta piščali; 31. Ime pisatelja Kosmača; 32. Slovansko žensko ime; 33. Grušč, prod; 35. Celica 
za nespolno razmnoževanje; 36. Oto Giacomelli; 38. Naselje v Zadrečki dolini; 39. Ime japonskega režiserja 
Kurosave; 40. Glavni števnik; 41. Prvi rimski založnik; 42. Uprava združenih narodov za pomoč in obnovo po drugi 
svetovni vojni; 43. Koralni otok; 44, Pritrdilnica; 45. Orientalsko vozilo nadveh kolesih; 46. Iransko nomadsko pleme; 
47. Predmet, potrebščina; 50. Prebivalec najsevernejše evropske pokrajine; 52. Grško mesto na polotoku Atika; 
53. Vrsta višnje.
NAVPIČNO: 1. Posušena riba, trska; 2. Čik; 3. Dan v tednu; 4. Antično ime reke Guadiane v Španiji; 5. Antično 
mesto pri Zadru; 6. Ignjat Job; 7. Ljudožerec; 8. Mesto v Porurju v Nemčiji; 9. Graditelj prvega rimskega vodovoda; 
10. Izrastek nekaterih živali na glavi; 11. Ivana Kobilica; 12. Teritorialna obramba; 13. Slast, tek; 14. Travnat svet 
v tropskih krajih; 19. Košarkaški klub iz Soluna; 22. Glavno mesto Francije; 23. Provinca v severni Španiji z glavnim 
mestom Vitoria; 24. Uboga ženska; 26. Morski rak brez klešč; 27. Žensko ime; 29. Reka v severovzhodni Srbiji; 
30. Rastlinstvo; 31. Mesto v Kolumbiji; 32. Vrsta krivulje; 33. Visoko drevo iz tropske Amerike; 34. Nepolitični 
solidarni klub; 35. Briga; 36. Belo sortno vino, muškat; 37. Vrh v Karavankah poznan po narcisah; 39. Letopis; 40. 
Ime bivšega politika Dolanca; 42. Radijski napovedovalec (Stane); 43. Indonezijski otok v Malih Sundskih otokih; 
45. Luka v Izraelu; 46. Avstrijska poročevalska agencija; 48. Tone Rački; 49. Enaki črki; 51. Kemijski simbol za 
americij.
Rešitev kviza iz 20. š t :  Primož. Rešitev križanke iz 20. št.: VODORAVNO: Okinava, Sperans, Sabonis, tulipan, 
Erina, Isola, Re, baza, Kropa, staž, eta, arija, Slava, KE, staja, anorak, gliva, Praga, korala, proga, Sb, Akiba, krema, 
ato, Luče, sraka, klan, IL, vloga, irada, šampion, Titanic, erozija, Italija.
Med pravočasno prispelimi pravilnimi rešitvami smo izžrebali naslednje dobitnike:
1. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 4.500,00 SIT): Špela Orešnik, Solčava 27, Solčava;
2. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 3.000,00 SIT): Ivana Špilak, Samostanska pot 50, Nazarje;
3. nagrada (blago po izbiri v vrednosti 1.500,00 SIT): Jernej Lesar, Rečica 107/a, Rečica ob Savinji. 
Nagrade koristijo dobitniki iz ponudbe slaščičarne in prodajalne Betka z Rečice ob Savinji. Čestitamo!
Križanko s kuponom iz 21. št. vložite v kuverto in jo do petka, 29. oktobra 1993 pošljite na naslov: EPSI d.o.o., 
Savinjska c. 4, Nazarje, s pripisom "nagradna križanka". Med pravočasno prispelimi pravilnimi rešitvami bomo 
izžrebali 3 nagrade, ki jih je prispevala trgovina Cizej iz Pariželj:
1. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 4.500,00 SIT
2. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 3.000,00 SIT
3. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 1.500,00 SIT.

K U P O N  z a  b re z p la č n i m a li o g la s  d o  1 0  b e s e d  v  2 2 .š t . S N
IME IN PRIIMEK:

NASLOV:

K V I Z
Č e  o b k r o ž i t e  č r k e  p r e d  p r a v i ln im i  
o d g o v o r i, v a m  re š ite v , b ra n a  n a vzd o l, d a  
im e za s e lk a  p r i  G o rn je m  G radu .

1. Kateri od naslednjih poznanih 
nogom etašev ni v svoji bogati 
nogometni karieri dobil ne rdečega, ne 
rumenega kartona:
F ... Diego Maradona 
B ... Marco van Basten
L . .. Gary Lineker
2. Katera država je za Rusijo druga 
največja na svetu:
1 .. . Kitajska 
E ... Kanada 
O ... Indija
3. Ali je Brana višja od Turske gore:
N . .. da
M . .. ne
P ... sta enako visoki
4. Kakšno je nekdanje ime afriške 
države Burkine Fasso:
A ... Gornja Volta 
U ... Kongo
O . .. Togo
5. Kje je najstarejša evropska univerza:
5 .. . v Berlinu 
J ... v Oxfordu 
R ... v Bologni
6. Na kateri smučarski skakalnici je 
bilo prvič preskočeno sto metrov:
T ... v Planici 
Z ... v Oberstdorfu 
C ... v Kulmu

N a g r a d a

z v e s t e m u

n a r o č n i k u
Z a  z v e s to b o  S a v in js k im  

n o v ic a m  je  ž re b  to k ra t  
n a m e n il n a g ra d o  v 

z n e s k u  3 .0 0 0 ,0 0  S IT

Stanku Prislanu
Šentjanž 57

Nagrajenec lahko koristi 
nagrado v navedenem znesku 
vtrgovim CIZEJ PARIŽLJE. 

Čestitamo!
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PODJETJE TRGOVINE, TURIZMA IN PROIZVODNJE p.o. MOZIRJE

Novo v Savinji!
Velika ponudba BIO in 

EMOTON posode iz proiz- 
vodnjega programa

EM O Celje!
Prikaz kuhanja v tej posodi bo v soboto, 
23.oktobra 1993 od 9.00 do 12.00 na od

delku manufakture v Blagovnici Mozirje, 
kjer lahko posodo po ugodnih cenah tudi 

kupite.
P r id i t e ,  č a k a  v a s  p r i j e t n o  p re s e n e č e n je !

E M O

FRIZERSKI SALON

TISKARNA
wmimmmsm

REPROFOTO

EXPRESS FOTO
■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ i

FOTOKOPIRANJE

P o m t b b ^  m e s c e m :  

e x p r e s  iz b c k w c X  
p U k A t o v  p o  

U o n U v t r e i i č T i i l i  c o t a Ji

SAVINJSKA
trgovsko dražbo d.o.0. Žalec

» PRODAJALNA GAJ MOZIRJE (nova avtobusna ~
S postaja) tel. 832-825 S
Z AKCIJSKA PRODAJA £
I  Kava Minas 1/1   459,00 ~
s Milka 100 g .....................................  84,00 »
S Zobna pasta Dent a med 55 g . . . .  91,00
i  Pomarančni sok 50 % .......................  99,70 i
Z  R u m l...............................................  297,00 »
~ Swing 0,331   40,00 ~
S Šampon Kismi 2/1 ......................... 390,00 E
i  Pisarniški s e t ................................... 1.051,10 i
% Bunde - otroške .........................  4.490,00 ~
S TV Voyager 51 cm, T T ................. 44.200,00 S
S Pralni stroj Gorenje 604 ............. 41.400,00 s(H WX» »

“ Izkoristite zelo  ugodne kreditne pogoje !

= BISTRO ROMANTIK i
ou oo

i  D e l.  č u :  P O -P B  8 .3 0  -  8 8 .0 0 ;  SO N S  7 .0 0  -  8 8 .0 0  £
o« eo

i  K A V IC A  J | t l t l L  P IV O  0 ,5  i

E S E  P R I P O R O Č A M O  |
x» MC
^ 8 $ 8 8 B 8 S š B $ S g » 8 S g B $ S š B $ 8 g m 8 f i 8 S 8 B 8 8 8 B $ B S 8 8 8 š 8 $ 8 8 » $ 8 3 8 $ 8 š !

S T E B IA V N I I
Parižlje 1 1/c tel., fax: 063  72 1 -6 6 7  

63 3 1 4  Braslovče 063  72 1 -0 4 3

P O G R E B N A  S L U Ž B A

-cvetličarna
- trgovina z žalno in drugo

modno konfekcijo
- prevozi doma in v tujino

- izdelava vencev in ostalih 
aranžmajev ter dostava na dom

- ureditev dokumentov 
- odštejemo pogrebnino v višini 

48.000,00 SIT

P O S L U J E M O  2 4  U R  N A  D A N

P O G R E B N E  S T O R IT V E  S T E B L O V N IK  

P ariž lje  1 1 /c , 6 3 3 1 4  B R A S L O V Č E



OBVESTILA

ZDRAVSTVENA POSTAJA MOZIRJE
Dežurna služba je  vsak dan od 20. ure zvečer do 6. ure zjutraj. V 
soboto in nedeljo je  ves dan od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek) 
v zdravstveni postaji Mozirje. Možni so tudi zdravniški nasveti po 
telefonu 831-421 tudi v času dežurstva.

VETERINARSKO DEŽURSTVO
20.10. do 24.10. LEŠNIK MARJAN, dr. vet. med. Ljubija, tel. 831-219
25.10. d o 01.11. ZAGOŽEN DRAGO, dr. vet. med. Ijubno, tel. 841-769
02.11. do 07.11. LEŠNIK MARJAN, dr. vet. med. Ljubija, te. 831-219 
VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE, TEL. 831-017,831-418 
IZDAJA ZDRAVIL: vsak dan od 7,00 do 8,30 ure. 
OSEMENJEVANJE OB NEDELJAH JE PO OSEMENJEVALNIH 
PUNKTIH.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Nadzorništvo Nazarje
18.10. do 24.10. TRATNIK FRANC, Pusto Polje, tel. 831-263
25.10. do 31.10. MAROLT MARKO, Mozirje, tel. 831-877
01.11. do 07.11. JERAJ FRANC, Prihova, tel. 831-910
V slučaju da, se dežurni ne javi doma, pokličite tel. 441-242 ali 25- 
841, kjer dobite vse potrebne informacije.

MATIČNA KRONIKA ZA MESEC 
SEPTEMBER 1993

ROJSTVA:
Rodilo se je  11 dečkov in 5 deklic.

POROKE:
1. Petan Andrej, 1970, Celje, Škapinova 15 in Kočevar Barbara, 1969, 
Dolenja vas 98; 2. Korenjak Jože, 1962, Poljane 29 in Solar Mojca, 
1973, Poljane 12; 3. Remic Anti, 1961, Šmartno ob Dreti 24 in Dobravc 
Marija, 1969, Podgora45 A; 4.Trogar Tomaž, 1969, Gornji Grad, Rore 
5 in Bevc Nada, 1973, Gornji Grad, Rore 5; 5. Krumpačnik Franc, 
1960, Ljubno/Sa., Cesta v Rastke 86 in Lesjak Antonija, 1969, Žlabor 
5; 6. Juvan Matjaž, 1967, Loke pri Mozirju 31 in Moličnik Marija, 1967, 
Loke pri Mozirju 31; 7. Boršnak Marjan, 1970, Žlabor 14 in Pistotnik 
Sonja, 1969, Šmiklavž 16; 8. Benda Aleš, 1968, Spodnja Rečica 48 
in Pintarič Tamara, 1973, Spodnja Rečica 48; 9. Resnik Karl, 1965, 
Robanov kot 40 in Šnek Milena, 1971, Robanov kot 40.

SMRTI:
1. Podlesnik Martin, 1903, Dol Suha 12; 2. Skerbiš Leopoldina, 1913, 
Spodnja Rečica 35; 3. Repenšek Ana, 1894, Rečica ob Savinji 20; 4. 
Klinar Marija, 1910, Savina 5; 5. Ercegovac Marko, 1915, Ljubno ob 
Savinji, Foršt22; 6. Budna Jožef, 1920, Ljubno ob Savinji, Na Pečeh 
7; 7. Puncer Vincencij, 1910, Loke pri Mozirju 19; 8. Lenar Ivana, 1919, 
Logarska dolina 11; 9. Robnik Ana, 1912, Solčava 53; Prepadnik Ana, 
1916, Raduha 7.

SINDIKALNA PRAVNA POMOČ

je na razpolago članom ZSSS vsako sredo od 15.00 do 16.30 ure v 
prostorih Delavskega doma v Nazarjah. Odvetnik: g. Miran Jeromel.

SPORED FILMOV
KINO LJUBNO OB SAVINJI
23.10. in 24.10. KRVAVA MERI - ameriški film - črna komedija
30.10. in 31.10. VEDNO MLAD - ameriški film - drama 
5.,6. in 7 .1 1 . JURSKI PARK - ameriški film - fantastični 
KINO "JELKA" NAZARJE
23.10. in 24.10. ZRAKOPLOV - ameriški film - zabavni
KINO "DOM" MOZIRJE
23.10. in 24.10. NESPODOBNO POVABILO - ameriški film - erotična 
drama
30.10. in 31.10. NINA - ameriški film - akcijski

Celje - skladišče 
D-Per

' mm 7/1993

Mali oglasi do 10 besed,
Savinjskih novic, so brezp 5000001034 1 'JJ1 
SIT. Mali oglas v okvirju 1.1 ^  1 COBI SS s

Tehnologijo s stro ji, delom, 
materialom za izdelavo sončnih 
očal, prodam. Tel: 831-203.

Velika izbira ur po ugodnih cenah! 
Urarstvo Šerbela-Rupnik, Ljubno.

Prodam hišo v Lučah. Informacije 
na tel. 844-426 od 19h do 20h ure 
zvečer.

Sušilni stroj Candy prodam za 550 
DEM. Tel.:845-192.

Prodamo otroško posteljico (kinder- 
pet) z jogijem in posteljnino. Tel.: 
832-105 po 16.30 uri.

*
Mlado vino (mošt) belo prodam. 
Tel.: 823-200.

*
Sintisayzer CASIO 201 + one bank 
za 17.000,00 tolarjev prodam. Niko 
Ivanuša, Zadrečka 11, Nazarje.

RTV servis na vašem domu! An
tene klasične in satelitske, montaža 
in popravila. Prašnikar 845-194.

Prodam Kadet 1,2 I. 1975 dobro 
ohranjen, cena po dogovoru.Praz
nik, Dobletina 10.

Lepilo za lamelni parket parketolit 
1512 ugodno prodam. Tel.:831- 
918.

Prodam gospodinjski šivalni stroj 
overlook, firma Brother, stroj še v 
garanciji. Cena 950 DEM, možnost 
pl. na 2. obroka.

Prodam invalidski motor tricikel 
tomos avtomatikza900 DEM. Tel.: 
063 831-279 T rogar Marko.

Gozd v Bočni 2,80 ha prodam. Tel.: 
061/346-846.

Prodam 4 vrstno diatonično fraj- 
tonerco. Tel.: 831-159- popoldan.

*
ZS alpinistični klub organizira al
pinistično šolo. Pričetek šole je 
22.10. ob 18h v prostorih 
Delavskega doma Nazarje. Prijatel
ji gora vabljeni!

*
Prodam nov radiator 80 x 1700, 
zelo ugodna cena. Tel.: 845-178.

C 64 prodam z kasetofonom, 
modulom, turbo jojstickom, razdelil- 
cem, 7 kaset in ČBTV, cena po 
dogovoru! Tel.: (063)831-117.

V Mozirju prodam 1050 m2 zemlje, 
cena 4000 DEM. Tel.: 063832-571.

Ugodno prodam ležeči bojler - 80I 
eno leto rabljen. Tel.: 845-147.

Prodam 2 skoraj novi zimski gumi 
zafička. Tel.: 841-129 po 16. uri.

Odkupujemjem srednje razredno bukev 
-cena po dogovoru. Tel.: 063 831-124.

*
Prodam tri koze in ojačevalec za 
ozvočenje ali menjam. Tel.: (063) 
831-234.

*

Telico simentalko, brejo prodam. 
Tel.:841-194.

*
Spectrum 128 Kb z kasetofonom in 
monitorjem prodam za 400 DEM. 
Inf.: 832-492.

Prodam 90 m2 kvalitetnega fur
niranega opaža iz iverice - lužen 
hrast. Inf. na tel. št. 831-534.

Prodam rotweilerja, starega 1 leto 
in pol, je rodovniški in zelo pril
jubljen. Tel.:063-832-149.

RTV servis Purnat - Gornji Grad. 
Popravilo vseh vrst elektronike! T udi 
na vašem domu! Tel.: 842-119.

Kupim VW 1200 let. 75,76 lahko 
brez motorja ali v okvari. Tel.: 063 
846-012.

Prodam do mače žganje. Tel.:831-269. 
*

Prodamo kitajske bele race. Tel.: 
844-188.

Prodam novo kitaro "Melodija" 
Mengeš tip: C-105. Tel.: 841-136.

Prodam ročni šivalni stroj, znan iz 
TV reklame super stitcher. Tel.: 
841-527.

Prodam jadralno padalo TVIST28. 
Primeren za začetnika, cena 900 
DEM. Tel. do 14h: 841-357.

Prodam kobilo staro 11 let, z 
žrebičko. Tel.: 841-007.

*
Toplotno črpa lko LTH VTČ 2 
(50.000 SIT), cirkular Standart C- 
400 (50.000 SIT), agregat Tomos- 
Končar A 600 (40.000 S IT), brusilko 
Iskra (15.000 SIT), skupaj prodam. 
Tel.: 831-609 zvečer.

Prodaja in dostava premoga 
različnih vrst tudi na čeke. Tel.: 
831-567, dostavimo - plačate.

Popravljam šivalne stroje, ser
visiram gasilske aparate in plinske 
naprave. Zagožen, Ljubija 121, tel. 
831-109

Zelo ugodno prodam 
peč za etažno 
centralno ogrevanje 
(TOBI - 17 KW), raz
tezno posodo ter 
črpalko, lnf.832-363
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